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strata-tak. BuriTiistrz „pomylił się" o 2 miliony...
A podwyżki? Radny opozycji żąda, aby Jana Bronś sprostował przekazaną publicznie nieprawdziwą informację.
Strata Atola za rok 2019 wynie
sie 1,5 min zł? Czy pracownicy 
mogą iiczyć na podwyżki?

W budżecie miasta na rok 2020 
zapisano dopłatę do spółki Atol w 
wysokości 1,5 min zł. Prawdopo
dobnie oznacza to, że tyle będzie 
wynosiła strata spółki za rok 2019. 
Ale nie jest ona jeszcze znana.

Czy pracownicy mogą liczyć 
na podwyżki? - Przez cały rok 
2019 podwyżek w spółce nie było j
- mówi radny Paweł B ie lań sk i 
na posiedzeniu Kom isji Skarg I  
Rady Miasta. - Pani skarbnik po
informowała nas dzisiaj, że dla 
pracowników gospodarczych w 
samorządzie są planowane pod
wyżki rzędu 700 - 900 zł. Czy na 
tyle mogą liczyć pracownicy Atola?
- pytał.

W odpowiedzi od skarbnik usły
szał, że to decyzja spółki, a kwestie 
wynagrodzenia minimalnego re
gulują rządowe regulacje. (ror)

Skwer 
profesora
Urodzony w Oleśnicy, a zamor
dowany przez Niemców w 1941 
r. twórca stomatologii polskiej 
i Jeden z Jej światowych pionie
rów zostanie mocniej upamięt
niony.

- Szykuje sie bardzo ciekawy 
projekt skweru przy ulicy Cieszyń
skiego, poświęcony profesorowi 
Cieszyńskiemu, z pomnikiem, ta
blicą pamiątkową, upamiętniającą 
tego wybitnego lekarza, mieszkań
ca Oleśnicy - powiedziała skarbnik 
Joanna Jarosiewicz, na posiedze
niu Komisji Skarg Rady Miasta..

To będzie jedno z zadań Zakła
du Budynków Komunalnych. Na 
wydatki inwestycyjne ZBK będzie 
miał 2,85 min zł w roku 2020. Pójdą 
m.in. na urządzenie terenu sporto
wo-rekreacyjnego przy Wileńskiej, 
odbudowę i modernizację budyn
ku po pożarze przy ulicy 3 Maja 
69 - Zamkowej 1, urządzenie par
kingu przy Chopina, wspomniane 
urządzenie skweru przy Cieszyń
skiego, dokumentację Parku Po
łudniowego (przypomnijmy, że to 
pomysł Panoramy) oraz dokumen
tację terenów przy Rzemieślniczej.

(ror)

Z i e l o n a  
b r a m a
Wjeżdżających do Oleśnicy ma 
witać „zielona brama”.

- Pan burmistrz chciałby, żeby 
Oleśnica się zazieleniła - powie
działa skarbnik Joanna Jarosie
wicz na posiedzeniu Komisji Skarg 
Rady Miasta.

Powiedziała, że „powstanie na 
powitanie wjeżdżających do mia
sta od strony starej ósemki „zie
lona brama" do miasta, od strony 
placu Staszica. Cały ten ciąg ulicy 
ma być zrobiony na nowo, właśnie 
pod względem zieleni, z napisem 
promującym miasto. To będzie 
powitanie osób wjeżdżających do 
centrum".

(ror)

„Przez przedwyborcze deklara
cje władz centralnych samorząd 
pozbawiono 5,8 min zł dochodów 
z tytułu podatku PIT i CIT. Dlatego 
radni podjęli decyzję, aby podnieść 
stawki podatku od nieruchomości, 
co ma dać 3 - 3,5 min zł dodatko
wych wpływów" - tak powiedział 
burm istrz w propagandow ym  
filmie, przygotowanym za pienią
dze oleśniczan, umieszczonym na 
serwisie YouTube. Film nosi tytuł: 
„Oleśnica - rok burm istrza Jana 
Bronsia.

Wypowiedź burmistrza o tym, 
że podwyżka podatku od nieru
chomości ma dać 3 - 3,5 min do
chodów, zacytował na posiedzeniu 
Komisji Skarg Paweł B ielański, 
radny Oleśnicy Razem. I zapytał, 
gdzie taka informacja jest w pro
jekcie budżetu na rok 2020? - Nie

wiem - odpowiedziała mu skarb
nik Joanna Jarosiewicz.

- Jaki będzie wzrost wpdywów z 
tytułu wyższych stawek podatku 
od nieruchomości? - zapytał wte
dy rajca. -1,6 min zł - usłyszał od 
skarbnik.

Wówczas Bielański stwierdził, że 
w tej sytuacji niezbędne jest spro
stowanie nieprawdziwej wypowie
dzi burmistrza Bronsia. I wywią
zała się taka dyskusja:

Paweł Bielański: To w takim 
razie potrzebne jest sprosto
wanie informacji przez panią. 
Ukazał się materiał, miasto 
Oleśnica zapłaciło za film. 
Joanna Jarosiewicz: Ja tego 
filmu nie widziałam. Bur

mistrz jest moim przełożonym. 
Ja nie jestem rzecznikiem, żeby 
go prostować. Wciąga mnie 
pan w wystąpienie niezręczne 
dla mnie jako podwładnej bur
mistrza.
Marek Czarnecki: Proszę 
się zwrócić do burmistrza z 
pytaniem, co miał na myśli. 
Może to jest wyrwane z kon
tekstu?
Paweł Bielański: Zgłaszam 
formalny wniosek o sprosto
wanie.
Marek Czarnecki: Nie wi
dzę sensu.

M arek C zarnecki, przew od
niczący Komisji Skarg, wniosek 
musiał jednak przegłosować. W 
głosowaniu za wnioskiem o spro
stowanie był tylko Bielański. Rad
ni Bronsia - Czarnecki, Aiyegbusi, 
Mandat i Sarna - byli przeciw.

- Nie mogę zrozumieć, jak moż
na być przeciwko sprostowaniu 
tak ważnej, a nieprawdziwej, in
formacji. Burmistrz Jan Bronś „po
mylił się" przecież o prawie dwa 
miliony! Taką informację otrzy
mali oleśniczanie, kompletnie nie
prawdziwą - komentuje sytuację 
zbulwersowany radny opozycji. 
- Notabene do dzisiaj nie zobaczy
liśmy wyliczeń tajemniczej agencji 
ratingowej, wedle której mieliśmy 
stracić ponad 5 milionów z tytułu 
podatków - dodaje.

(ror)

Płace wzrosną o 1,2 miliona
Gdzie? W Urzędzie Miasta Ole
śnicy.

„Na kom isjach stałych radni 
rozpoczęli procedowanie przed
łożonej przez burmistrza uchwały 
budżetowej na 2020 rok. Analizując 
kosmiczny wzrost kosztów funk
cjonowania administracji, którą 
zarządza bezpośrednio burmistrz 
Jan Bronś, mogę Państwu napisać 
jedno: Naprawdę trzym ajcie się 
za portfele - kolejne podwyżki są 
przesądzone!

W 2020 roku burmistrz zapla
nował wzrost kosztów funkcjono
wania Urzędu Miasta o, bagatela, 2 
miliony 870 tys. złotych! Szanowni 
Państwo, to jest więcej o 32,9 proc. 
w stosunku do 2019 roku. To o 
ponad milion więcej niż zaplano

wany wzrost wpływu do budżetu 
miasta z ostatniej podwyżki podat
ku od nieruchomości. Zatem ostat
nia podwyżka lokalnego podatku 
została wchłonięta przez wzrost 
kosztów tylko samego Urzędu 
Miasta, a jeszcze zabraknie ponad 
miliona złotych! Taka sytuacja jest 
efektem m.in. mnożenia stanowisk 
urzędniczych w ratuszu i sowitych 
zleceń dla podmiotów zewnętrz
nych z zakresu promocji.

Pomimo że burmistrz Jan Bronś 
wygłasza tezy o coraz większych 
problemach ze „złożeniem" budże
tu, to nie planuje żadnych oszczęd
ności w kosztach funkcjonowania 
podległej administracji. Żadnych! 
W każdej pozycji jest wzrost kosz
tów. Wzrost, za który zapłacą ole
śniczanie".

Powyższy tekst radny Paweł Bie
lański zamieścił w Internecie.

Do kwestii wydatków na admi
nistrację radny opozycyjnej Oleśni
cy Razem wrócił na posiedzeniu 
Komisji Skarg Rady Miasta.

Tym razem wskazał, że wzrost 
wynagrodzeń w Urzędzie Miasta 
Oleśnicy wyniesie w 2020 roku 1,2 
min zł. - Wynagrodzenia osobowe 
i bezosobowe z pochodnymi - plan 
na 2019 wynosił 5.701.377 zł. Wyna
grodzenia na 2020 plan to 6.877.107 
zł. Oznacza to wzrost o 1 milion 
175 tysięcy 730 zł - mówił rajca.

- Skąd pan wziął taką kwotę? - 
dziwiła się początkowo skarbnik. I 
podała, że wzrost wyniesie 840 ty
sięcy złotych. Potem jednak przy
znała, że są też pieniądze ha zada
nie zlecone pracownikom Urzędu

(w ramach umów zleceń). To np. 
roznoszenie przez pracowników 
Urzędu listów do mieszkańców. I 
rzeczywiście łączny wzrost wyna
grodzeń to 1,2 min zł.

- Zaplanowano pieniądze na 5 
odpraw emerytalnych i trzy nagro
dy jubileuszowe - dodała Joanna 
Jarosiewicz.

Dopytywana przez Bielańskiego 
o wysokość zarobków urzędników, 
powiedziała, że młody pracownik 
dostaje ok. 3 tysięcy brutto, średni 
personel ok. 4 - 4,5 tysiąca. - Specja
liści i naczelnicy otrzymują więcej 
- powiedziała.

- To na pewno było im przykro, 
kiedy dowiedzieli się, że miasto pła
ci 5 tysięcy za prowadzenie Facebo- 
oka - podsumował Bielański.

(ror)

Sdachetni potRebującym
Dzięki ludziom dobrej woli mieli 
namiastkę prawdziwej Wigilii.

Około 100 osób, znajdujących 
się w trudnej sytuacji materialnej, 
spotkało się na wspólnym posiłku 
przygotowanym przez samorząd 
Oleśnicy, parafialne zespoły Cari
tas, PCK, MOPS oraz grupy wolon
tariuszy.

Jak  p o w ied zia ła  Panoramie 
wspierając od wielu lat podobne | 
akcje była radna Bożena Stachur- | 
ska, organizatorzy przygotowali | 
kolację oraz paczki żywnościowe s

Pomagały z potrzeby serca

dla 130 osób. W pomoc organiza
cyjną przedsięwzięcia aktywnie 
włączyli się wolontariusze z Sa
modzielnej Inicjatywy Młodzieży 
SIM.

- To szczególny, wyjątkowy dla 
wszystkich, czas. Składam wam 
serdeczne życzenia wiary i siły w 
pokonywanie życiowych zakrętów 
i przeciwności - mówił do zebra

nych w sali gimnastycznej Szkoły 
Podstawowej nr 6 burmistrz Ole
śnicy.

O koliczn o ściow ą m odlitw ę 
odmówił ksiądz proboszcz Jan 
K udlik . O becni byli duchowni 
ze wszystkich oleśnickich parafii. 
Było wspólne kolędowanie, ser
deczne uściski i łzy wzruszenia.

(hag)I Był symboliczny opłatek
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NA6R0DYI TRZYNASTKI
Kto zasłużył na nagrodę i jaką? Do kogo trafiła trzynastka?

Jak co roku sprawdziliśmy, kto 
w samorządach otrzymał w roku 
2019 nagrody, a kto trzynaste pen
sje, i w jakiej były one wysokości. 
Podajemy kwoty brutto.

MIASTO OLEŚNICA
W 2019 r. nagrody otrzymali dy

rektorzy:
1. Stanisław Ptak, SZPZOZ

-9.702 zł
(roczna, 100 proc. wynagrodzenia)
2. Anna Zasada, BiFK - 2.328 zł 
(roczna, 25 proc. wynagrodzenia)
3. Agata Szpiłyk, MOKiS

-10.500 zł 
(jubileuszowa, 30 lat pracy)
4. Grażyna Dłubakowska, ZOS

- 4.554 zł 
(na Dzień Edukacji Narodowej,
50 proc. wynagrodzenia)
5. Danuta Szczepanik. MOPS

-40.306 zł 
(jubileuszowa, 45 lat pracy)

W 2019 r. nagrody otrzymali na
czelnicy wydziałów Urzędu Mia
sta Oleśnicy;
1. Maria Susidko, Wydział 

Organizacyjny -16.873 zł 
(jubileuszowa)
2. Małgorzata Panek, Wydział 

Sprawa Obywatelskich - 21.315 zł 
(jubileuszowa)
3. Leszek Goliński, Wydziału 

Budownictwa i Architektury
- 500 zł

(za szczególne osiągnięcia w pracy)
4. Marcin Krawczyk, Wydział 

Działalności Gospodarczej
-10.280 zł 

(za obsługę zadań Zintegrowa
nych Inwestycji Terytorialnych, 
10.030 zł refunduje biuro ZIT)

Na dodatkowe wynagrodzenia 
roczne w 2019 roku (za 2018 rok), 
w Urzędzie Miasta Oleśnicy wy
datkowano kwotę 309.378 zł, w 
zakresie zadań zleconych kwotę
19.000 zł. Natomiast kwota zapla
nowana na 2020 rok na dodatkowe 
wynagrodzenia roczne w Urzędzie 
Miasta Oleśnicy wynosi 362.000 
zł, a w zakresie zadań zleconych
20.000 zł.

Burmistrz Jan Bronś otrzymał 
w 2019 roku dodatkowe wynagro
dzenie roczne w wysokości 1.308 
zł brutto, a Edyta Małys-Niczypor 
859 zł brutto. Oboje proporcjonal
nie do okresu zatrudnienia w 2018 
roku. Dodatkowe wynagrodzenia 
roczne otrzymali również w 2019 
roku poprzedni burmistrz Michał 
Kołaciński (proporcjonalnie za 
okres od 1 stycznia do 20 listopa
da 2018 r.) oraz poprzedni zastępca 
burmistrza Jarosław Sadowski (za 
cały rok 2018). - 

Trzynastka dla skarbnik Joanny 
Jarosiewicz wyniosła 11.777 zł, a 
dla byłego sekretarza Zbigniewa 
Rybaka 11.374 zł.

Na trzynastki dla wszystkich na
czelników Urzędu Miasta Oleśnicy 
wydatkowano 29.054 zł.

W 2019 roku samorząd na na
grody dla dyrektorów i nauczycieli 
placówek oświatowych i edukacyj
nych wydał;
- Przedszkole nr 1 -17.780 zł
- Przedszkole nr 3 -13.937 zł
- Przedszkole nr 4 -15.919 zł
- Przedszkole nr 6 -15.400 zł
-S P n r l  -79.150 zł
-S P n r2  -97.539 zł
-S P n r3  - 55.575 zł
-S P n r4  - 96.200 zł

-S P n r6  -132.240 zł
-S P n r7  -81.304 zł
-S P n rS  -40.562 zł

TWARDOGÓRA
W 2019 roku nagrody okoliczno

ściowe otrzymało 9 dyrektorów:
1. Jan Świerad, GOSiR - 5.500 zł
2. Alojzy Kulig, ZGM -2.500 zł
3. Wioletta Cijka, dyrektor CUW

- 3.000 zł
4. Beata Pięta, Biblioteka - 3.500 zł
5. Bożena Dżugaj, MGOPS

-6.480 zł
6. Dorota Siemaszko-Babij,
SP2 - 5.000 zł
7. Zofia Jelonek, SP Goszcz -5.000 zł
8. Agata Nikolin-Mrowicka,
SP Grabowno Wielkie - 5.000 zł
9. Iwona Palko, Miejskie 
Przedszkole - 5.000 zł

Nagrody okolicznościowe trafi
ły też do kierowników referatów 
Urzędu Miasta i Gminy:
1. Janina Czekajło, Organizacyjny

- 500 zł
2. Izabela Kłosowska, Finansowo- 
-Podatkowy - 500 zł
3. Piotr Lizak, Gospodarki 
Nieruchomości i Ochrony 
Środowiska - 500 zł
4. Anna Lorek, Funduszy 
Promocji i Rozwoju - 2.500 zł
5. Aleksander Król, Infrastruktu
ry Technicznej - 5.500 zł

Nagrodę jubileuszową otrzyma
ły dwie dyrektorki oraz kierownik 
Referatu Infrastruktury Technicz
nej:
1. Wioletta Cijka, CUW -15.695 zł
2. Zofia Jelonek, SP Goszcz

-13.168 zł
3. Aleksander Król, IT - 8.669 zł 

W 2019 roku na nagrody (oko
licznościowe i jubileuszowe) dla 
dyrektorów placówek ośw iato
wych oraz nauczycieli wydatko
wano 182.710 zł.

Za rok 2018 burm istrz Paweł 
Czuliński otrzym ał trzynastkę 
-1.138 zł, a sekretarz Janina Cze
kajło i skarbnik Izabela Kłosow
ska łącznie 18.162 zł. Na trzynastą 
pensję dla kierowników referatów 
przygotowano 18.183 zł. A na trzy
nastą pensję za rok 2019 przygoto
wano w Urzędzie 204.400 zł.

Trzynastki za rok 2018 dostali 
także dyrektorzy: GOSiR, ZGM , 
CUW, SP2 Twardogóra, SP Goszcz, 
SP Grabowno Wielkie, Miejskiego 
Przedszkola, kierownik MGOPS.

SYCÓW
W 2019 roku przyznano nagro

dy dla wszystkich kierowników 
jednostek samorządowych - łącz
na kwota wyniosła 12.000 zł, a dla 
naczelników Urzędu Miasta i Gmi
ny -14.682 zł. Z kolei ogólna kwota 
przeznaczona na nagrody dla dy
rektorów placówek oświatowych 
wyniosła 19.200 zł.

Na trzynastki w Urzędzie wy
dano 207.000 zł. Burmistrz Dariusz 
Maniak dostał 1.249 zł, a zastępca 
Artur Drzyzga - 421 zł. Skarbnik 
Bogumiła Solecka otrzymała trzy
nastkę w wysokości 9.341 zł, a były 
już sekretarz Michał Pawlaczyk -  
8.729 zł. Ogólna kwota trzynastej 
pensji dla naczelników w Urzędzie 
wyniosła 32.222 zł.

Dyrektorzy jednostek samorzą
dowych (Centrum Usług Wspól
nych, MGOPS, MOSiR, Miejski 
Żłobek) dostali trzynastki w łącz

Uzbierataby się z tych kwot góra pieniędzy

nej wysokości 21.934 zł, a dyrek
torzy placówek oświatowych w 
kwocie 53.228 zł.

BIERUTÓW
Kierownicy jednostek organiza

cyjnych oraz referatów w Urzędzie 
Miejskim w Bierutowie nie otrzy
mali w roku 2019 żadnych nagród.

Zaplanowana kwota na trzyna
ste pensje to 158.741 zł. Otrzymają 
ją burmistrz Piotr Sawicki - 9.320 
zł, w iceburm istrz Rafał Nowo
wiejski - 5.838 zł, skarbnik Maria 
Grelak - 9.008 zł, sekretarz Mariola 
Kutek-8.863 zł.

Kierownicy referatów Urzędu 
Miejskiego w Bierutowie otrzyma
ją trzynaste pensje w łącznej kwo
cie 17.207 zł.

MIĘDZYBÓRZ
Nagrody wypłacone od stycznia 

2019 do grudnia trafiły do:
1. Franciszek Fąka, dyrektor SP 
Międzybórz - 2.600 zł
(z okazji Dnia Edukacji Narodowej)

- 20.526 zł 
(jubileuszowa, 40 lat pracy)
2. Józef Gąbka, dyrektor SP Buko
wina Sycowska - 2.100 zł
(z okazji Dnia Edukacji Narodo
wej)
3. Małgorzata Janicka, dyrektor 
Przedszkola Bajka -1.600 zł 
(z okazji Dnia Edukacji Narodo
wej).
4. Anna Nawrot, kierownik 
MGOPS -2.400 zł
(z okazji Dnia Pracownika Socjal
nego)
5. Lucyna Kucharczyk, kierownik 
USC oraz wydziału spraw obywa
telskich i obrony cywilnej: - 2.920 zł 
(uznaniowa) -19.470 zł 
(jubileuszowa za 40 lat pracy,
6. Krzysztof Kraska, wicebur
mistrz, kierownik wydziału edu
kacji kultury i spraw społecznych

- 3.520 zł
(uznaniowa)
7. Małgorzata Michałowska, 
skarbnik, kierownik wydziału 
finansowego i podatków - 3.520 zł 
(uznaniowa)
8. Przemysław Sadowski, se
kretarz, kierownik wydziału 
organizacyjno-administracyjnego:

- 3.520 zł
(uznaniowa) - 5.890 zł
(jubileuszowa, 20 lat pracy)
9. Leokadia Widomska, kierownik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej 
i Rozwoju Gospodarczego - 2.920 
zł (uznaniowa)
10. Jarosław Głowacki, burmistrz

-10.100 zł 
(jubileuszowa, 25 lat pracy)

W Urzędzie Miasta i Gminy w 
Międzyborzu w 2019 r. zaplanowa
na kwota na trzynastki wyniosła 
130.109 zł. Burmistrz Jarosław Gło

wacki otrzymał za 2018 rok 10.302 
zł, jego zastępca Krzysztof Kraska
- 7.762 zł, sekretarz Przemysław 
Sadowski - 6.999 zł, a skarbnik 
Małgorzata Michałowska - 7.336 zł 
trzynastej pensji. Trzynastki trafiły 
też do dwójki kierowników Urzę
du: Leokadii Widomskiej - 6.070 zł 
i Lucyny Kucharczyk - 6.204 zł.

Dodatkowe trzynaste pensje 
otrzym ali również: dyrektorzy 
Franciszek Fąka - 7.190 zł, Józef 
Gąbka - 5.796 zł i Małgorzata Ja
nicka - 6.388 zł, a także Eugeniusz 
Grzegorowski, prezes ZGKiM w 
Międzyborzu (część trzynastki)
- 2.108 zł oraz Anna Nawrot, kie
rownik MGOPS - 6.291 zł.

Z okazji Dnia Edukacji Naro
dowej dla dyrektorów jednostek 
oświatowych wydano na nagrody 
6.300 zł, a dla nauczycieli 27.197 zł. 
65.561 zł poszło na nagrody jubile
uszowe dla nauczycieli.

GM INA OLEŚNICA
„Urząd Gminy Oleśnica nie po

siada informacji, którzy dyrekto
rzy/prezesi jednostek samorządo
wych otrzymali w tym roku (lub 
otrzym ają w grudniu) nagrodę 
oraz jej wysokości i charakterze" - 
taką informację otrzymaliśmy.

Kierownicy sześciu referatów 
Urzędu Gminy Oleśnica otrzymali 
w 2019 r. nagrody w łącznej kwocie 
30.002 zł.

Kwota zaplanowana na trzy
naste pensje w Urzędzie Gminy 
wynosi 326.160 zł. Wójt Marcin 
Kasina otrzym ał trzynastkę w 
kwocie 8.362 zł, skarbnik Monika 
Warszawska - 6.507 zł, a sekretarz 
Krzysztof Skórzewski - 7.428 zł. 
Kierownicy referatów otrzymali 
trzynastki, na które przeznaczono 
33.195 zł. Trzynaste pensje trafiły 
też do dyrektorów GOK-u, GOPS- 
-u oraz Żłobka Gminnego i szkół 
podstawowych w Sokołowicach, 
Wszechświętem, Ligocie Polskiej, 
Ligocie Małej i SP Gminy Oleśnica.

„Urząd Gminy Oleśnica nie po
siada informacji, ile wydatkowano 
w roku 2019 na nagrody dla dy
rektorów placówek oświatowych 
i edukacyjnych oraz nauczycieli"
- napisał do nas Urząd.

DOBROSZYCE
Nagrody w roku 2019 otrzyma

ło troje kierowników referatów w 
Urzędzie Gminy:
1. Monika Hołówka, 
Organizacyjny - 7000 zł
2. Tomasz Urbaniak, Inwestycji, 
Budownictwa i Gospodarki 
Gruntami - 8.000 zł
3. Urszula Włodarczyk
- Finansowy -1.000 zł

Na trzynaste pensje w Urzędzie 
Gminy zaplanowano 121.977 zł.

Trzynastki dostali: wójt Artur 
Ciosek - 9.884 zł, wicewójt Tomasz 
Urbaniak -10.339 zł, sekretarz Mo
nika Hołówka - 7.955 zł.

Trzynaste pensje otrzymali dy
rektorzy i kierownicy: SP w Do
broszycach Leszek Waluk, SP w 
Dobrzeniu, Przedszkola Gminne
go Marta Kasina, GOPS Agnieszka 
Szewczyk, CUW Katarzyna Kwie
cińska

W roku 2019 na nagrody dla dy
rektorów placówek oświatowych 
wydano 4.500 zł, a dla nauczycieli 
-39.400 zł

DZIADOWA KŁODA
W roku 2019 nagrodę otrzymał 

Mariusz Harbacewicz, kierownik 
GOPS-1.850 zł.

Na dodatkowe wynagrodzenie 
roczne w Urzędzie Gminy w Dzia- 
dowej Kłodzie zaplanowano na rok 
2020 kwotę 92.500 zł.

W 2019 roku wójt Robert Fryt 
otrzymał dodatkowe wynagro
dzenie roczne w wysokości 9.741 
zł, Irena Małecka, zastępca wójta, 
7.417 zł, a skarbnik Ewa Lempert 
- 7.250 zł.

Na nagrody dla nauczycieli i dy
rektorów w 2019 roku wydatkowa
no 35.084 zł.

STAROSTWO  
POWIATOWE 

W powiecie oleśnickim nagrody 
uznaniowe za 2019 rok otrzymali; 
1. Marek Czarnecki (PDPS)

- 3.000 zł
2. Krzysztof Górecki (ŻDP) - 4.000 zł
3. Waldemar Grzędziak (PUP)

-3.000 zł
4. Beata Krzesińska (PCPR)

- 4.500 zł, 
(w tym 3.500 zł na Dzień Pracow
nika Socjalnego)
5. Paweł WoIko (CAOPO-W)

-1.500 zł
6. Ryszard Łukoszko (PINB)

- 3.500 zł
Nagrody dla dyrektorów szkół 

z okazji Dnia Edukacji Narodowej 
trafiły do:
1. Danuta Aulich, ZPS Oleśnica

- 3.200 zł
3. Wojciech Kobryń, ZSP Bierutów

- 3.200 zł
3. Jolanta Michałek ZSP Między
bórz - 3.200 zł

Nagrody na koniec 2019 roku 
otrzymają też naczelnicy wydzia
łów:
1. Renata Bernacka, Architektura i 
Budownictwo - 2.000 zł
2. Przemysław Hanzel, Komuni
kacji i Inżynierii Dróg - 2100 zł
3. Dorota Wojciechowska, Środo
wiska i Nieruchomości - 2.200 zł
4. Witold Michałowski, Zdrowia, 
Zarządzania Kryzysowego i 
Pomocy Konsumenckiej - 2.000 zł
5. Barbara Długosz, Finansowy

- 4.000 zł
Trzynastki za rok 2019 otrzyma

ją starosta, wicestarosta, sekretarz, 
skarbnik oraz wszyscy naczelnicy. 
„Wysokość będzie znana dopiero 
po Nowym Roku, ponieważ ter
min wypłaty jest do końca marca 
2020 roku. Te same zasady dotyczą 
kierowników jednostek powiato
wych, przy czym trzynaste pensje 
w każdej jednostce są wypłacane 
odrębnie" - poinformowało nas 
Starostwo Powiatowe.

Roman Rybak
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„Odważny
czy „chciejstwa"?
Kogo boli serce? I dlaczego? Kto uważa budżet za „nieuczciwy”, a kto za „ambitny”?

Stanisław Stępień 

129,4 min zł - tyle mają w roku 
2020 wynieść dochody budżetu 
powiatu. 126,7 min - takie mają być 
wydatki. Nadwyżka - 2,6 min zł - 
pójdzie na spłatę długo powiatu, 
który na koniec przyszłego roku ma 
wynosić 43,2 min zł.

Jan Dżugaj 

wszystkim, którzy pracowali przy 
tworzeniu projektu budżetu.

Dwa spojrzenia

Dwa zagrożenia
- Wielkim problemem dla powia

tu są kwestie przemieszczania się i 
bezpieczeństwa na drogach. Dlatego 
na administrowanie i obsługę dróg 
przeznaczamy 20,8 min zł, w tym na 
inwestycje 8,35 min zł - mówi staro
sta Jan Dżugaj. - Nie przewidujemy 
kredytów i pożyczek. Novum w bu
dżecie jest pokazanie osobno każdej 
z 10 jednostek oświatowych. Na 
Powiatowy Urząd Pracy pójdzie 3,2 
min zł, na placówki opiekuńczo wy
chowawcze - 2,9 min zł, na kulturę, 
sport i kulturę fizyczną - 300 tysięcy. 
Oświata kosztuje nas ponad 50 min 
zł, straż pożarna 7,7 min zł. W bu
dżecie jest też rezerwa 1,05 min zł na 
regulacje wynagrodzeń nauczycieli 
i 1,12 min zł na regulacje płacowe 
pracowników samorządowych oraz 
pieniądze na dojście do standardów 
płacy minimalnej - mówił starosta.

Jakie widzi zagrożenia dla wyko
nania budżetu? Wskazał na dwa.

- Bardzo wysoko są założone do
chody ze sprzedaży majątku - 6 min 
zł. Jeśli nieruchomości nie sprze
damy, nie będzie tych dochodów. 
Drugie zagrożenie to założenie 
pozyskania 1,8 min zł z Funduszu 
Dróg Samorządowych. Ale zrobimy 
wszystko, żeby te ewentualne nisze 
zlikwidować - dodał.

Mówił również, że Powiatowy 
Zespół Szpitali ma na swoim kon
cie 10 min zł, a w fazie końcowej jest 
dokumentacja, w jakim zakresie 
rozwój szpitala Rada Powiatu za
akceptuje. - Potem zagwarantujemy 
środki finansowe na ten rozwój - de
klarował.

- Wykonaliśmy niesamowitą pra
cę - ocenił Jan Dżugaj, dziękując

Opozycyjny klub Prawa i Spra
wiedliwości ocenił budżet jako 
„przeambitny i przeodważny", 
jako „budżet chciejstw a". - Nie 
widać oszczędności, a przed nami 
problem szpitala - budowa bloku 
operacyjnego - mówiła w imie
niu klubu Zdzisław a Jak im iec. 
- Rozdysponowujemy rezerwy i 
wszystkie środki. Wskazała, że tyl
ko 3 min zł idą na nowe inwestycje, 
reszta to kontynuacje. - Cieszy nas, 
że tak wielkie nadzieje są pokłada
ne w możliwościach premiera Mo- 
rawieckiego - powiedziała, nawią
zując do założeń pozyskania 1,8 
min z rządowego Funduszu Dróg 
Samorządowych. - Obawiamy się, 
że tymi pięknymi drogami poje- 
dziemy do szpitala, ale w innym 
powiecie - skonkludowała.

Inne spojrzenie na budżet zapre
zentowała rządząca koalicja.

- To zrównoważony, realizują
cy potrzeby mieszkańców, po raz 
pierwszy odważny i realny, a nie 
zachowawczy budżet - mówiła 
Wioletta Efinowicz, w imieniu klu
bów Koalicji Obywatelskiej i Ruchu 
Samorządowego. - Zarząd Powiatu 
jest kreatorem, a nie administrato
rem środków budżetowych - chwa
liła. - Wyznaczono bardzo dokład
ne kierunki zadań drogowych, 
prawidłowy jest nadzór nad Po
wiatowym Zespołem Szpitali, wy
eliminowano zagrożenia medyczne 
i techniczne. Bardzo pozytywnie 
oceniamy wydatki społeczne i so
cjalne. Cieszy wzrost wynagrodzeń 
i zmniejszanie zadłużenia. To ozna
cza racjonalną gospodarkę finanso
wą - podsumowała.

Dwie oceny
Przeciwko budżetowi wypowie

dzieli się jeszcze dwaj radni. Obaj z 
Bierutowa.

D O M  P O G R Z E B O W Y ^  
l lT R !'M : H ; l i l  W

I Oleśnica, ul. Armii Krąjowej 1, wwH.chaber.eu 
tel. 71 314-21-51,601-77-13-69,661-954-167,601-533-166

C A ŁO D O BO W Y ^
P R Z E W Ó Z  ^ M A R Ł Y C H p

- Wyrażam stanowczy sprzeciw 
przeciwko nierównomiernemu, 
nieuczciwemu, niesprawiedliwemu 
podziałowi inwestycji drogowych - 
grzmiał Stanisław Stępień (PiS). 
Zwrócił uwagę, że ok. 5 min zł do
chodów ma pochodzić ze sprzedaży 
87 hektarów „żyznych, urodzajnych 
terenów, należących kiedyś do Go
spodarstwa Szkolnego Technikum 
Rolniczego w Bierutowie" (zostanie 
jeszcze 240 ha). Dodał, że w roku 
2019 sprzedano dwie działki w gmi
nie Bierutów za 2,7 min zł. W dwa 
lata powiat zasiliło 7,7 min zł z gmi
ny Bierutów. A na rok 2020 ani zło
tówki nie przeznaczono na jakąkol
wiek inwestycję w gminie Bierutów! 
To jedna z najbiedniejszych gmin w 
powiecie. Są inwestycje w bogatych 
gminach. A w czym mieszkańcy 
Bierutowa są gorsi od innych? - py
tał retorycznie. - Trudno to pojąć. 
Żadna gmina, nawet bogata Ole
śnica, nie wnosi takich pieniędzy 
jak Bierutów - powiedział. Ocenił, 
że inwestycje zaplanowano w gmi
nach tak, żeby poprawić wizerunki 
radnych rządzącej koalicji.

- Zaproponowaliśmy 4 inwesty
cje w gminie Bierutów na lata 2020- 
2023 - ̂ adna nie została uwzględ
niona - wsparł Stępnia Czesław 
Teleszko (PSL). On jednak ocenia, 
że sprzedaż działek za 6 min zł to 
zbyt wysoka i nierealna wycena.

Co na to władze powiatu?
- Serce boli, jak ktoś nieprawdę 

mówi - ripostował starosta. - Sły
szymy, że to własność Bierutowa. 
To co ma powiedzieć Oleśnica, Sy
ców, czy Twardogóra, z mocnym 
potencjałem gospodarczym? Z PIT 
mamy 27 min zł dochodów rocz
nie! 2,9 min zł wydajemy na pla
cówki opiekuńczo-wychowawcze 
w Bierutowie. W Posadowicach 
jest wykonywany chodnik za 241 
tysięcy. Na lata 2021 - 2023 jest 900 
tysięcy na przebudowę ronda przy 
wjeździe do Bierutowa - ripostował. 
Apelował o cierpliwość i obiecał, że 
w Wieloletnim Planie Finansowym 
Bierutów się pojawi. Powiedział też; 
„Ja mam jeszcze kilkanaście miesię
cy do emerytury. Mi jest niepotrzeb
ny wizerunek".

W głosowaniu niespodzianek nie 
mogło być. 14 radnych koalicji (nie
obecny był Jerzy Ceglecki) poparło 
projekt budżetu, 8 radnych (7 z PiS i 
Teleszko) było przeciw.

* Polemika radnych Polańskiego i 
Stępnia o inwestycjach w Bierutowie 
- na olesnica24.com.

Roman Rybak

Słonecznikowa? 
Może za 2 lata...
Gmina rozwiewa nadzieje radne
go i mieszkańców.

Informowaliśmy już, że Marek 
Czarnecki (klub Bronsia) zapro
ponował, aby w uzgodnieniu z 
wójtem gminy O leśnica podjąć 
działania w kierunku wykonania 
chodnika przy ulicy Słoneczniko
wej.

- To droga gminna - przyznaje 
! radny, ale dodaje, że „brak chodni

ka stanowi problem dla mieszkań
ców Oleśnicy zamieszkałych przy 
ulicy Słonecznikowej, Pogodnej i 
Tęczowej".

Sekcja Dróg M iejskich odpo
wiedziała m.in., że w planach jest 
wybudowanie ciągu pieszego, łą
czącego plac Fatimski z Pogodną

na terenie projektowanego parku. 
„Takie połączenie pozwoli na bez
pieczną komunikację osiedla zlo
kalizowanego przy ulicy Pogodnej 
z centrum miasta" - ocenia dyrek
tor Fink.

Natomiast gmina Oleśnica po
informowała, że zadanie budowa 
chodnika „nie zostanie wykonane 
ze względu na brak środków w 
budżecie gminy Oleśnica zapla
nowanych na ten cel". I dodaje, że 
„wnioskowane zadanie zostanie 
wzięte pod uwagę przy planowa
niu budżetu gminy Oleśnica na 
rok 2021, jednak ostateczne decy
zje dotyczące realizacji zostaną 
podjęte przez Radę Gminy Ole
śnica".

(ror)

Przy tym stole spotkali się po ostatniej sesji radni powiatu oleśnickie
go - z  Koalicji Obywatelskiej i Ruchu Samorządowego. W  wigilijnym 
spotkaniu nie uczestniczyli radni opozycyjnego klubu Prawo i Sprawie
dliwość. Oni połamali się opłatkiem na spotkaniu przed sesją.

(ror)

Wigilia radnych
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Dlaczego
zwolniono
sekretarza?
Zapytała o to starostę radna 
opozycji.

- Czy zarzucono mu rażące za
niedbania? Jakieś malwersacje? 
Bardzo ceniłam sobie kompetencje 
merytoryczne pana Piotra Kwaśne
go. To był bardzo dobry państwo- 
wiec. Co spowodowało pozbycie 
się dobrego pracownika? - tak o 
zwolnienie Piotra Kwaśnego ze 
stanowiska sekretarza pytała sta
rostę Zdzisław a Jak im iec (PiS), 
powołując się też na informacje 
Panoramy, że  Kwaśny był sekreta
rzem za starostów z AWS, PS 2002 
i PiS. Stw ierdzenia o „rażących 
zaniedbaniach" i „malwersacjach" 
były ironicznym nawiązaniem do 
podawanych powodów zdymisjo
nowania Kamila Dybizbańskiego, 
dyrektora Powiatowego Zespołu 
Szpitali.

- Proszę o przygotowanie pyta
nia na piśmie. Nic nie zmalwer- 
sował - odpowiedział jej starosta. 
- Nic z tego nie zrozumiałam. Wi
docznie jetem za mało inteligent
na... - stwierdziła wtedy radna.

(ror)

12 sklepów sieci Intermarche 
zamknęło podwoje. Co z tym w 
Oleśnicy?

12 sklepów Intermarche zakoń
czyło działalność w 2019 roku.

„Co szczególnie warte podkre
ślenia zdecydowana większość 
sklepów Intermarche rokrocznie 
wypracowuje zyski. Nie sposób 
jednak analizować sytuacji Gru
py w oderwaniu od koniunktury 
gospodarczej i wyzwań, z jakimi 
mierzy się cała branża. Znaczące 
konsekwencje przyniosły rosną
ca konkurencja, częściowy zakaz 
handlu w niedziele oraz wzrost 
cen energii. Niektórym większym 
sklepom, takim jak te prowadzo
ne pod szyldam i Interm arche, 
w szczególnych  przypadkach 
trudniej generować zyski niż w 
poprzednich latach" - czytamy w 
oficjalnym komunikacie.

„M uszkieterow ie" zapew nia
ją, że pomimo tych problemów, 
sieć nie zamierza rezygnować z 
polskiego rynku. „Zarząd Grupy 
dostrzega potencjał wzrostu i po
dejmuje wszelkie kroki - zarówno 
inwestycyjne, jak i te związane ze 
zmianami organizacyjnymi, aby 
niezmiennie odgrywać na nim klu
czową rolę" - tłumaczy sieć.

F a s a d o w a  R a d a  S p o r t u
Ile razy spotkali się od marca? 
Ani razu...

W lutym  tego roku w skład 
Miejskiej Rady Sportu w Oleśni
cy burmistrz Jan Bronś powołał: 
przedstawiciele organizacji poza
rządowych - Erwin Bołibrzuch, 
Jerzy Rogala, Katarzyna Czarnec
ka, Łukasz Koper, Marcin Stach; 
przedstawiciele szkół - Tomasz 
Banaszak, Dariusz Świerczyński, 

- Marlena Waga; reprezentanci bur

Z okazji Św iąt Bożego Narodzenia  
mieszkańcom pow iatu  oleśnickiego życzymy 

w ielu  pięknych chw il w  gronie rodziny  
i przyjació ł, dobrego zdrow ia, pomyślności 

w życiu osobistym i zawodowym  oraz realizacji 
wszystkich planów.

Niech 2020 rok upływ a  
bez zm artw ień  dnia codziennego  

pod znakiem  szczęścia i sukcesów.

Klienci mogą być spokojni...

A co ze sklepem w Oleśnicy?
- Prawdą jest, że niektóre sklepy 

naszej sieci zamknęły się, że były 
nierentowne, powstały w nietra
fionych m iejscach. Trzeba było 
więc je pozamykać, nie brnąć dalej 
w nietrafione biznesy - mówi Pa

noramie Jadwiga Zarzycka, prezes 
marketu Intermarche w Oleśnicy. 
- Natomiast my, w Oleśnicy, mamy 
się znakomicie. Na pewno nie bę
dziemy się zamykać i ewakuować. 
Mamy się naprawdę świetnie i 
cały czas inwestujemy, zwiększa

my asortyment. Nasi klienci mogą 
czuć się spokojni. A dowodem na 
to, że wiążemy swoją przyszłość z 
tym miejscem jest to, że osiedlili
śmy się w okolicach Oleśnicy - do
daje.

(hag)

mistrza - Maciej Pilarski, Wojciech 
Salik. W marcu rezygnacje złożyło 
dwoje członków MRS - Jerzy Roga
la i Katarzyna Czarnecka.

Również w marcu MRS ukon
stytuowała się. Przewodniczącym 
został reprezentujący burmistrza 
Maciej Pilarski, jego zastępcą Da
riusz Świerczyński, a sekretarzem 
Marlena Waga.

Ile razy od marca do 18 grud
nia Rada Sportu spotkała się? Ani 
razu... (ror)

Protest pod sądem

Protestowali przed Sądem Rejonowym

Pomiędzy jednym z przeciwni
ków protestu a jego uczestni
kami doszło do ostrej wymiany 
zdań.

Grupa około 30 oleśniczan w 
środę 19 grudnia o godzinie 18 po
jawiła się pod wejściem do gmachu 
Sądu Rejonowego w Oleśnicy. Ich 
protest dotyczył projektu noweli
zacji ustawy o sądach powszech
nych i Sądzie Najwyższym, który 
zakłada możliwość dyscyplinowa
nia sędziów i odwoływania z za
wodu tych, którzy będą podważali 
działania Krajowej Rady Sądow
nictwa lub status innych sędziów.

Uczestnicy demonstracji trzy
mali przygotowane wcześniej kart
ki z hasłami, m.in. „Najpierw sądy, 
potem ty", „Bronię sądów" „Bronię 
Unii Europejskiej", „Bronię siebie". 
Nie zabrakło świecy oraz flagi na
rodowej. Przeważali ludzie starsi. 
Tym razem wśród uczestników nie 
zauważyliśmy nikogo z obecnych 
samorządowców i osób kojarzo
nych z polityką. Był Marek Nowa
czyk, radny ł kadencji Rady Miasta 
Oleśnicy.

W pewnej chwili przed zgroma
dzonymi uczestnikami protestu 
pojawił się postawny mężczyzna, 
w ykrzykując w ich kierunku:

„Kogo bronicie? Bezkarnej kasty?! 
Zobaczcie, jak postąpili z Durczo
kiem! To ma być sprawiedliwość? 
Wasze wnuki będą się za was 
wstydzić!". Inny, stojący na chod
niku i przyglądający się sytuacji, 
komentował na głos: „Zobaczcie, 
jaka zgrana gromadka oleśnickie
go betonu! Tableau sobie zróbcie!" 
- wołał w kierunku stojących w 
zwartej grupie protestujących.

P o mi ę d z y  w s p o m n i a n y m  
pierwszym z przeciwników prote
stu a jego uczestnikami doszło do 
ostrej wymiany zdań. Z obu stron 
padały inwektywy pod adresem 
adwersarzy. (hag)

Wszystkim naszym Klientom i Partnerom 
składamy najlepsze życzenia 
Wesołych Rodzinnych Świąt

M A S TE R  SE R V iC E  
Oleśnica, ul. Gliniana 31

Tam rezygnują, a tu znakomicie!
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Ogólnopolskie prawybory u nas?!
Jest szansa, że prawybory prezydenckie, testujące system elektronicznego głosowania, mogą 
odbyć się w powiatowej gminie.

Marcin Palade to polski socjo
log polityki, autor opracowań i 
analiz z zakresu preferencji spo
łeczno-politycznych i geografii 
w yborczej w Polsce. Od 1997 
prowadził Ośrodek Badań Wy
borczych, a w 2003 współtworzył 
Polską Grupę Badawczą. W 2004 
i 2005 PGB zwyciężyła w rankin
gu zgodności wyników sondaży 
z w ynikam i wyborów opraco
wanym przez Centrum Smitha. 
PGB jako jedyna przew idziała 
zwycięstwo Lecha Kaczyńskiego 
w drugiej turze wyborów prezy
denckich w 2005.

P alad e to p om ysłod aw ca i 
współorganizator wielu prawybo
rów parlamentarnych.

15 grudnia poinform ował na 
Twitterze, że planuje w 2020 roku

organizację prawyborów równo
cześnie w 10 - 25 reprezentatyw
nych gminach, na tydzień lub dwa 
przed pierwszą turą prezydenckiej 
elekcji, z testowaniem systemu 
elektronicznego głosowania.

I podał, że „gdyby dobór 10 re
prezentatywnych gmin do prawy
borów prezydenckich 2020 spro
wadzał się do precyzji głosowania 
w tegorocznych wyborach do Par
lamentu Europejskiego i do Sejmu, 
to lista wyglądałaby następująco:

1. Lask, 2. Międzylesie, 3. Ole
śnica, 4. Wołów, 5. Skoczów, 6. Ła
biszyn, 7. Sobótka, 8. Kwidzyn, 9. 
Środa ŚL, 10. Góra.

„Powodzenie przedsięwzięcia 
zależeć będzie w dużej mierze od 
decyzji samorządowców oraz przy
gotowania systemu na potrzeby

partia Polska gm. Oleśnica

Prawo i Sprawiedliwość 45,4 45,8
Koalicja Europejska 38,4 38,5
Wiosna Roberta Biedronia 6,06 6,7
Konfederacja 4,6 4,2
Kukiz '15 3,7 3,6
Lewica Razem 1,2 1,0

Pójdzie drugi 
Męski Różaniec

I już szykują kolejną taką inicjatywę

Kolejna wspólna modlitwa zo
stała zaplanowana na 4 stycz
nia.

Organizatorzy pierwszego Mę
skiego Różańca w Oleśnicy konty
nuują inicjatywę. Przypomnijmy, 
że zorganizowany on został przez 
Wojciecha Bartnika, radnego Ole
śnicy razem, oraz Akcję Katolicką.

Do kontynuacji zmobilizow ało 
ich udane pierwsze spotkanie - 7 
grudnia uczestniczyło w nim oko
ło 90 mężczyzn z Oleśnicy i oko
lic, między innymi z Twardogóry, 
Dziadowej Kłody, Dąbrowy, Wro
cławia i Oławy. Kolejny Męski Ró
żaniec odbędzie się 4 stycznia 2020. 
Rozpocznie się mszą św. w kościele 
NNÓ* Fatimskiej. (ror)
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elektronicznego głosowania" - do
dał socjolog.

Jak wyglądały wyniki ogólno
polskie i te w gminie Oleśnica w 
ostatnich wyborach do parlamen
tów - europejskiego i polskiego? - 
patrz ramki.

- Tak jak podałem - gdyby dobór 
10 reprezentatywnych gmin do 
prawyborów sprowadzał się do 
precyzji głosowania w tegorocz
nych wyborach do Parlam entu 
Europejskiego i Sejmu, to gmina 
Oleśnica jest bardzo wysoko, w 
pierwszej dziesiątce. Ale będziemy 
brali pod uwagę wyniki wyborów 
na przestrzeni ostatnich lat - mówi 
Panoramie Marcin Palade. - Spraw
dziłem - miasto Oleśnica jest w ta
kiej „klasyfikacji" w drugiej setce. 
A gmina Oleśnica bardzo daleko.

Nie oznacza to jednak, że nie będą 
brane pod uwagę. Będę rozmawiał 
z burmistrzami i wójtami gmin. 
Zapewne nie wszyscy będą zain
teresowani, więc szanse Oleśnicy 
z każdą rozmową mogą rosnąć, 
zwłaszcza w kontekście trafnych 
wyników z tego roku - dodaje so
cjolog.

Gmina, która zostanie wytypo
wana i zgodzi się przeprowadzić 
wybory, musi zapewnić logistykę 
identyczną jak przy standardowych 
wyborach. - Czyli - wyznaczyć lo
kale, zapewnić członków komisji, 
podać informacje o prawyborach.
- Dla gminy to olbrzymia promocja
- uważa Palade. - Jej nazwa pojawi 
się dziesiątki tysięcy razy w serwi
sach prasowych i internetowych - 
mówi. Roman Rybak

partia Polska gm. Oleśnica

Prawo i Sprawiedliwość 45,6 43,5
Koalicja Obywatelska 27,4 28,6
Sojusz Lewicy Demokratycznej 12,6 9,9
Polskie Stronnictwo Ludowe 8,5 7,4
Konfederacja WIN 6.8 6,5
Bezpartyjni Samorządowcy 0,8 4,2

Ile dla przedszkoli?
11,5 min zł miasto przeznaczy 
na dotację do niepublicznych 
przedszkoli i szkoły.

9,7 min zł miasto w roku 2020 
przeznaczy na dotacje podmioto

we dla prywatnych przedszkoli i 
szkoły. Kto je otrzyma i w jakiej 
wysokości (jest ona uzależniona 
od liczby podopiecznych)? To ob
razuje poniższa ramka:

DOTACJE PRZEDMIOTOWE
Euro Trend Sylwia Sendek Niepubliczne Przedszkole 1.828.720 zł
„U Kubusia Puchatka"
Marian Jankiewicz Publiczne Przedszkole „Zielone Ogrody" 1.212.460 zł
Marian Jankiewicz Niepubliczne Przedszkole 1.155.781 zł
przy Katolickiej Szkole Podstawowej
Marek Dróżdż Integracyjny Punkt Przedszkolny „W Pałacyku” 786.879 zł
Katolicka Szkoła Podstawowa Marian Jankiewicz 610.00
Leśny Skrzat Sp. z 0.0. „Leśny Skrzat” Niepubliczne 482.9555 zł
Integracyjne Przedszkole
Marek Dróżdż Integracyjny Punkt Przedszkolny 442.026 zł
„Zaczarowany Ołówek”
Beata Wysocka Niepubliczne Przedszkole „Na Ptasiej” 364.170 zł
Przedszkole Niepubliczne „Zielona Żabka" Maria Konieczna 1 324.240 zł
Liliana Hupfeld Klub Malucha „Chatka Puchatka” 312.646
Centrum Edukacji i Sztuki „Talent” Sp. z 0.0. Niepubliczne 239.205 zł
Przedszkole Artystyczne „Czarodziejski Ogród”
Niepubliczne Przedszkole Bajkowy Klub Malucha 211.475 zł
Renata Marmajewska
Marta Szurgut Niepubliczne Przedszkole Muzyczno Języko- 206.920 zł
we „Hippek”
BSS Spółka z 0.0. Przedszkole „Mali Odkrywcy” 206.913 zł
lnvest Eco Romuald Krzesiński Niepubliczne Przedszkole 124.200 zł
„Przedszkolandia”
Anita Tomala-Najmrodzka „Rataje” Sportowy Klub Malucha 120.000 zł

Niektóre placówki dostaną też 
dotacje celowe, z których można 
dofinansować lub sfinansować w 
całości realizację konkretnego za

dania publicznego, scedowanego 
na beneficjenta środków publicz
nych. Na to miasto wyda 1,8 min 
zł.

Liliana Hupfeld Klub Malucha „Chatka Puchatka” 98.431 zł
Żłobek Niepubliczny „Zielona Żabka” 187.488 zł
Euro Trend Sylwia Sendek Żłobek „U Kubusia Puchatka” 656.208 zł
BSS Sp. z 0.0. Żłobek „Mali Odkrywcy” 21.483 zł
Pozytywne Inicjatywy Edukacja Sp. z 0.0. 234.360 zł
Leśny Skrzat Sp. z 0.0. Żłobek „Leśny Skrzat” 576.380 zł
Klub Malucha 5.000 zł

(ror)

Mieszkańcy 
drugiej 
kategorii?
\N chwili obecnej czujemy się 
ja k  mieszkańcy „drugiej kate
gorii - napisali oleśniczanie z 
ulicy Wiejskiej.

„My, n iżej podpisani m iesz
kańcy u licy  W iejsk ie j oraz je j 
użytkow nicy, zw racam y się z 
prośbą o interwencję w sprawie 
je j przebudowy. N iespotykana 
to sytuacja, w której to od 2009 
roku miasto Oleśnica nie potrafi 
stanąć na w ysokości zadania i 
dokończyć przebudowę odcinka 
ulicy W iejskiej. W chw ili obec
nej czujemy się jak m ieszkańcy 
„drugiej kategorii". Znam y od
pow iedzi na pani in terpelacje  
dotyczące naszej ulicy i trudno 
uw ierzyć, iż ciąg le  b u rm istrz  
podkreśla, że to jest droga po
w iatowa. My doskonale o tym  
w iem y i nie trzeba tego w ciąż 
powtarzać. Prosimy tylko o do
trzymanie słowa sprzed wielu lat 
i dokończenie „tamtejszych obiet
nic" związanych z dokończeniem 
przebudowy ulicy Wiejskiej (do
łączamy kserokopię pisma wice
burmistrza Henryka Bemackiego 
z 9.10.2009 roku oraz kopię pisma 
z p o d p isam i m ieszk ań có w  z 
10.09.2009 roku). Ponadto miasto 
O leśnica  chyba stać na sam o
dzielną decyzję w tej spraw ie i 
nie oglądanie się na innych - to 
nie nasza wina, że mieszkam y i 

j  użytkujemy ulicę Wiejska, która 
; jest drogą powiatową! Prosimy 
j panią, aby zainteresowała naszą 

sprawą radnych miasta Oleśnicy, 
którzy sprawują mandat na rzecz 
mieszkańców Oleśnicy, którymi 
także my jesteśmy!".

Pism o tej treści podpisało 41 
osób. Złożono je na ręce radnej 
B eaty  K rz e s iń sk ie j (O leśnica 
Razem). Przypom nijm y, że już 
czterokrotnie interpelowała ona 
w tej sprawie. Za każdym razem 
otrzym uje standardow ą odpo
wiedź od burmistrza, że Wiejska 
jest drogą powiatową i to Staro
stwo ma zapewnić środki na jej 
remont.

W grudniu radna interpelację 
złożyła po raz piąty...

(ror)

Gdzie te 
oszczędności?
Na promocję wydano o 110 ty
sięcy więcej niż planowano.

- Jaki był powód, że w planie 
na 2019 rok wydatki na promocję 
zaplanowane były na kwotę 556 
tysięcy, a faktyczne wykonanie 
w yniesie 666 tysięcy. W ydano 
więc więcej o 110 tysięcy. Skoro 
jest tak „ciężko" z wydatkami, to 
dlaczego wydajemy więcej niż w 
zakładanym planie? - zapytał na 
posiedzeniu Komisji Skarg radny 
Paw eł B ie la ń sk i (Oleśnica Ra
zem).

- Z wykonania budżetu będzie 
mnie pan rozliczał w maju 2020 
roku - odpowiadała mu skarbnik 
Joanna Jarosiewicz.

- Ja nie panią rozliczam, tylko 
organ wykonawczy, czyli burmi
strza - ripostował rajca.

(ror)

6_

SEJMEUROPARLAMENT

http://www.olesnica24.com
http://www.kaliapogrzeby.pl


23-30 grudnia 2019 Panorama Oleśnicka nr 51 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m TY D Z IE Ń  W PANORAM IE I 7

PiS: Totalna władza manipuluje
Powiatowa opozycja w mocnym wystąpieniu Renaty Wojciechowskiej oceniła rok rządów koalicji.

Klub Radnych Prawo i Sprawie
dliwość w powiecie podsumował 
rok rządów koalicji Koalicji Oby
watelskiej i Ruchu Samorządowe
go. Oświadczenie przestawiła Re
nata Wojciechowska.

„Zacznijmy od początku, czyli 
od pierwszych sesji konstytuują
cych obecną Radę. Przypom nę 
tylko kilka sytuacji, które poka
zały nam od razu styl rządzenia 
obecnej koalicji" - stwierdziła na 
początku.

Przypomniała, że

„W  żadnej kom isji nie 
dopuszczono,

by jej przewodniczącym został 
przedstawiciel opozycji". W Komi
sji Rewizyjnej „odrzucono kandy
daturę doświadczonego radnego 
Alojzego Kuliga, choć poprzednio, 
za rządów PiS, przewodniczącą tej 
komisji była Wioletta Efinowicz, 
radna klubu PO".

Wspomniała także m.in. o spor
nej kwestii sekretarzy komisji. Ta 
funkcja „jak dotąd - wiązała się 
z koniecznością protokołowania 
posiedzeń komisji. Wymagało to 
dodatkowego nakładu pracy, sys
tematyczności, obowiązkowości, 
ale też wiązało się z gratyfikacją 
finansową, 125 zł miesięcznie. Jak 
się wkrótce okazało, starosta zmie
nił te zasady. Sekretarze pozostali, 
ich gratyfikacje pozostały, ale pro
tokoły piszą urzędnicy Starostwa 
w ramach swoich obowiązków!". 
Protokoły jako jedyny pisze tylko 
radny Józef Szmaj. „Widocznie - 
tak jak my - uważał, iż to sekreta
rzom komisji przyporządkowany 
jest obowiązek pisania protoko
łów. W innym wypadku pobiera

nie dodatkowego wynagrodzenia 
jest po prostu nieetyczne" - oceniła 
radna.

„D opełn ieniem  tego  
to ta lnego  pokazu sity

już na początku kadencji było 
zam ieszanie wokół Komisji Bu
dżetu. Buta i pewność siebie nowo 
objętej w ładzy tak przesłoniła 
oczy, iż zapomniano przeszkolić 
nowych radnych w zasadach peł
nienia przez nich obowiązków. 
Poskutkowało to, jak wszyscy pa
miętamy, sprawą wszczętą z urzę
du przez prokuraturę" - przypo
mniała Renata Wojciechowska.

W ocenie opozycji realizacja 
budżetu w roku 2019 przebiegała 
bezproblemowo, bo był on „stabil
ny, dobrze zaplanowany, z zapew
nionymi środkami", a „polityka 
oszczędnościowa PiS sprawiła, iż 
obecna władza otrzymała w „pre
zencie" dodatkowe, niebagatelne, 
wolne środki w wysokości ponad 
3 min zł. Niewątpliwie pozwoliły 
one na widoczną swobodę w doko
nywaniu zmian wystroju urzędu: 
wymianę mebli, zakup ekranów, 
ekspresów, gobelinu itp. Pozosta
wiam ocenie wyborców, czy to nie 
nadmierna rozrzutność?".

Krytycznie PiS ocenił przekaz 
medialny władz. „Promowanie 
„swoich" - czyli określonych frak
cji politycznych na oficjalnej stro
nie Starostwa i manipulowanie in
formacjami" - mówiła, powołując 
przykład notki o podwyżkach dla 
pracowników, w której napisano, 
że „koalicja większościowa wy
wiązuje się ze swych przedwy
borczych obietnic", a „zapomniano 
dodać, że te podwyżki były prze-

Renata Wojciechowska

widziane w budżecie przygotowa
nym przez PiS na 2019 rok"

„Wykorzystywanie różnych ty
tułów prasowych do

prom owania obecnej 
w ładzy poprzez  
dyskredytow anie  

pracy poprzedników, np. poda
wanie nieprawdziwej, zaniżonej 
liczby podejmowanych przez po
przedni zarząd inwestycji i pod
kreślanie swoich zasług w aureoli 
ratowników naprawiających błędy 
nieudolnych poprzedników! Oczy
wiście bez odniesienia do faktów i 
pracy poprzedników. (...) Celowe 
niezamieszczanie w przekazach 
na stronie powiatu informacji o 
radnych opozycji biorących udział 
w oficjalnych wydarzeniach, „wy
cinanie" ich ze zdjęć, a jako prze
ciwwagę zamieszczanie w każdej

możliwej sytuacji treści gloryfiku
jących nową władzę. Umiejętność 
tworzenia peanów ku swojej czci i 
kompletne nieliczenie się z przed
stawicielami przeciwnej opcji po
litycznej obecna władza powiatu 
opanowała rzeczywiście do per
fekcji" - kontynuowała.

PiS ostro ocenił też działania 
starosty.

„Wydaje się, iż starosta często za
pomina o tym, że radni nie są jego 
podwładnymi.

Na sesjach poucza, 
w yśm iew a, obraża,

lekceważy, stosuje personalne 
ataki. Przykładów byłoby tyle, że 
nie będę ich przytaczać. (...) Wszy
scy zapewne pamiętamy okre
ślenie adresowane do radnego 
Alojzego Kuliga: „To było bardzo 
płytkie, takie alikowskie". Do mnie 
też raczył pan skierować znamien
ne słowa „Pytanie, które pani chce 
zadać, ale nie wie, jak zadać, bo 
dzwony dzwonią, a nie wie pani, 
gdzie dzwonią"... No ale najbar
dziej medialne było oczywiście 
potraktowanie radnej Zdzisławy 
Jakimiec i pamiętne słowa: „Weź 
to, dziewczyno!". Obyczaje do
prawdy nieznane dotąd na tej sali 
sesyjnej! Wypada jedynie zacyto
wać: „O tempora, o mores".

Praca radnego opozycyjnego w 
obecnej kadencji w porównaniu 
do poprzedniej to jak spadek z pię
ciogwiazdkowego hotelu do klasy 
turystycznej".

PiS ocenił, ze „mimo wszyst
ko, w przeciwieństwie do totalnej 
władzy, jesteśmy konstruktywną 
opozycją. Wystarczy sprawdzić 
głosowania!".

Wojciechowska mówiła też o 
m anipulacjach w protokołach, 
sprawozdaniach i na stronie Staro
stwa, a także o zwolnieniach.

„Przy obecnym staroście

nikt nie jes t pewny  
dnia i godziny

zakończenia swej kariery zawo
dowej. Można powiedzieć: wy
miana totalna kadr. Głównie na 
twardogórską, ale nie tylko. Naj
bardziej spektakularne było usu
nięcie dyrektorów szpitala, którzy 
przeprowadzili jego reformę, usta
bilizowali sytuację, zaczęli go mo
dernizować i wygenerowali duże 
zyski (ponad 8 min na koncie), 
co zostało docenione w rankingu 
ogólnokrajowym" - powiedziała 
radna.

Wojciechowska zakończyła tak: 
„Na wrześniowym posiedzeniu 
Komisji Oświaty zainicjowałam 
wniosek, poparty przez wszyst
kich członków komisji, o  wzrost 
nakładów na wsparcie realizacji 
zadań publicznych w roku 2020 
w zakresie kultury. Wprawdzie 
Zarząd pozytyw nie rozpatrzył 
wniosek, ale nie ma to żadnego 
odzwierciedlenia w budżecie! I 
myślę, że to jest najlepsze pod
sumowanie mojego wystąpienia. 
Nie muszę już pytać: Co z tą kul
turą, panowie? Kultura już była!".

Jej wystąpienie radni PiS i były 
starosta Wojciech Kociński, obec
ny na sesji, nagrodzili gromkimi 
brawami. Ponieważ nad oświad
czeniami się na sesji nie dysku
tuje, riposty rządzących nie było. 
Może przedstawią ją na kolejnej 
sesji.

(ror)

Wojewoda, powiat nie może, miasto pomoże
Radni Rady Miasta będą dys
kutowali nad udzieleniem do
tacji powiatowi i województwu, 
głównie na inwestycje w Ole
śnicy.

Kilka projektów uchwał na sesje 
Rady Miasta Oleśnicy, ostatniej w 
2019 roku, zakłada udzielenie dota
cji celowych na pomoc finansową 
województwu dolnośląskiemu i 
powiatowi oleśnickiemu.

Pom oc finansow a dla w oje
wództwa ma dotyczyć kolei aglo- 
meracyjnej (dotacja na pociągi do 
Oleśnicy) - 70.000 zł, modernizacji 
ulicy Dobroszyckiej, od ulicy Woj
ska Polskiego do węzła Dąbrowa 
(ścieżka rowerowa) - 368.597 zł, 
utrzymania ścieżki rowerowej na 
Krzywoustego -10.000 zł, budowę 
ścieżek i dla rowerów oraz par
kingów „Parkuj i jedź" - 250.000 
zł.

Pomoc finansow a dla powia
tu oleśnickiego dotyczy głównie 
kwestii drogowych. To wykonanie 
dokumentacji projektowych prze
budowy: Moniuszki na odcinku 
od 11 Listopada do Daszyńskiego 
- 50.000 zł. Rzemieślniczej - 40.000

zł oraz ulicy Wądoły od Moniuszki 
do Energetycznej; projektu i prze
budowy ulicy Wały Jagiellońskie 
od nasypu kolejowego do skrzyżo
wania z Wałową - 2.000.000 zł oraz 
ulicy Armii Krajowej (od skrzyżo

wania z Lwowska do skrzyżowa
nia z ks. Sudoła) po stronie pół
nocnej, obejmującej przebudowę 
chodnika i budowę zatok parkin
gowych; rozbudowy ulicy Kiliń
skiego (od skrzyżowania z Hallera

do budynku mieszkalnego nr 14), 
wraz z przebudową zatok parkin
gowych i chodnika - 300.000 zł, a 
także utrzymania drogi rowero
wej zlokalizowanej w pasach dróg 
powiatowych ulic Dobroszyckiej i

Wrocławskiej w Oleśnicy -10.000 
zł.

Miasto planuje też wspomóc 
Warsztat Terapii Zajęciowej Cari
tas w Dobroszycach kwotą 6.000 zł.

(ror)

\ *Życzę'Państwu wspaniałych, 
przepełnionych wzajemnym szacunkiem 

Świąt Bożego Narodzenia!-

Niech Boże Dziecię blaskiem swej chwały 
opromieni każdą chwilę życia,. 

a Nowŷ  Rok będzie pełen wiary, 
szczęścia i optymizmu:

“  * Błogosławionego czasu . 
i spełnienia marzeń!

Beata Kempa
Posłanka do Parlamentu Europejskiego

http://www.olesnica24.com
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12 milionów na Urząd Miasta
Na finansowanie zadań Urzę
du Miasta w roku 2020 pójdzie 
12,29 min zł.

Urząd Miasta będzie nas kosz
tował w roku 2020 12.290.435 zł, 
w tym na wynagrodzenia pójdzie 
kwota 6.877.107 zł. „Zaplanowana 
kwota na w ynagrodzenia oso
bowe zawiera środki na dodat
kowe w ynagrodzenia roczne, 
odprawy emerytalne, nagrody ju
bileuszowe, nagrody, dodatkowe 
zatrudnienie pracowników, wy
nagrodzenia bezosobowe. Na

leży podkreślić, iż w kwocie tej 
zawierają się wydatki na zadania 
zlecone, które miasto musi pono
sić samodzielnie, ponieważ budżet 
państwa od lat, mimo wielokrot
nych monitów nie zapewnia dota
cji w pełnej wysokości" - napisały 
służby miejskie.

W ramach wydatków rzeczo
wych planuje się m.in. zakup: ma
teriałów i wyposażenia - 391.000 zł, 
energii - 2.800.000 zł, usług remon
towych - 316.000 zł, usług zdrowot
nych - 5.000 zł, usług pozostałych 
- 785.000 zł, podróże służbowe

krajowe i zagraniczne - 38.000 zł, 
opłaty z tytułu zakupu usług tele
komunikacyjnych - 45.000 zł.

Na zakupy inwestycyjne Urząd 
chce przeznaczyć 1.284.385 zł, w 
tym m.in. na zakup sprzętu kom
puterowego, oprogram owanie, 
zakup programów dla jednostek 
budżetowych. Na rozwój systemu 
informatycznego Urzędu zaplano
wano kwotę 696.509 zł. Na moder
nizację budynku ratusza planuje 
się 200.000 zł - zostanie wykonana 
klimatyzacja na II piętrze.

(ror)

Co miasto sprzeda?
Pod młotek pójdą działki, miesz
kania i dwa lokale użytkowe.

W Urzędzie M iasta zaplano
wano wpływy z opłat za trwały 
zarząd, użytkowanie i służebno
ści w kwocie 156.000 zł. Z opłat z 
tytułu użytkowania wieczystego 
nieruchom ości od osób fizycz
nych oraz prawnych (m.in. MGK, 
SM Z acisze, PZU, ZUS, ROM, 
Kerry, GKN, Krokus, Osadkow- 
ski, Koch) ma w płynąć do kasy 
miasta 1,3 min zł.

Dochody z najmu i dzierżawy 
zaplanowano na kwotę 1,145 min 
zł, a z tytułu przekształcenia pra
wa użytkowanie wieczystego w 
prawo w łasności zaplanow ano 
wpływ w kwocie 400.000 zł.

Samorząd liczy, że sprzeda na
jemcom 40 mieszkań, m.in. przy 
ul. 3 Maja, Lwowskiej, Reja, Ks. 
Sudoła, Sejmowej. Wpływy mają 
w ynieść 550.000 zł. Pod młotek 
m ają iść też dwa m ieszkania w 
drodze przetargowej (Rynek 33), 
na których samorząd chce zarobić

350.000 zł, oraz dwa lokale użyt
kowe za kwotę 770.000 zł.

M iasto planuje też sprzedaż 
d ziałek : przy B u rsztyn ow ej - 
pod zabudow ę m ieszkaniow ą 
jednorodzinną, na Leśnej, Woj
ska Polskiego, Poniatow skiego 
- pod zabudowę m ieszkaniow ą 
w ielorodzinną, trzy działki na 
Krzywoustego - pod produkcję i 
usługi oraz pod usługi i handel. 
Chce uzyskać z tego tytułu 13,72 
min zł.

(ror)

Podświetlą Muzyczną
Wyremontowany obiekt będzie 
jeszcze lepiej wyeksponowany.

Na wydatki związane z dostar
czaniem energii do ośw ietlenia 
drogowego zaplanowano w Ole
śnicy na rok 2020 kwotę 2 min zł. 
Na remonty oświetlenia pójdzie
460.000 zł. Na dekoraqe świąteczne 
miasta wydamy 302.000 zł.

Wydatki inwestycyjne w kwe
stii ośw ietlenia mają pochłonąć 
288.845 zł. Na podświetlenie obiek
tów budowlanych pójdzie 188.845 
zł - planuje się wykonanie projektu 
podświetlenia Szkoły Muzycznej 
oraz ratusza. Budowa oświetlenia 
drogowego ma kosztować 100.000 
zł.

(ror)

H a l a  r u s z y ?
Czy w roku 2020 znajdzie się w 
końcu wykonawca?

Dwa nieudane przetargi przesu
nęły budowę hali w Szkole Podsta
wowej nr 4 na rok 2020.

Miasto nadal chce przeznaczyć 
na nią 2.000.000 zł i liczy, że wyko
nawcy w przyszłym roku obniżą 
swoje ceny.

Podobna sytuacja ma miejsce z 
przebudową Szkoły Podstawowej 
nr 6 do zgodności z przepisami

przeciw pożarow ym i. Już pięć 
przetargów nie dało efektu. Czy 
w roku 2020 znajdą się chętni do 
wykonania zadania za 315.000 zł?

Samorząd planuje jeszcze w pla
cówkach oświatowych budowę 3 
placów zabaw. W szkołach podsta
wowych: nr 1 za 100.000 zł i nr 7 za
75.000 zł oraz w Przedszkolu nr 6 
(w ramach OBO) za 150.000 zł.

To łączny wydatek na inwestycje 
oświatowe w kwocie 2.640.000 zł.

(ror)

^ ^ ^ ^ K alen d arz 
^^fórm acje o nadchod^^^^B 
^rydarzen iach  znajdziesz tu tą lB i
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Szantażowany przez 
zorganizowaną grupę?
Dyrektor szpitala mówi, że był szantażowany przez zorganizowaną grupę. 
Mają ją tworzyć były dyrektor szpitala i część lekarzy.

Na sesji Rady Powiatu Oleśnic
kiego Krzysztof Wywrót, dyrektor 
Powiatowego Zespołu Szpitali w 
Oleśnicy, mówił o sytuacji kierowa
nej przezeń placówki. Duża część 
wystąpienia poświęcił ujawnionej 
przez Panoramę kwestii złożenia re
zygnacji przez wszystkich siedmio
ro lekarzy na oddziale wewnętrz
nym oraz w podanej przez siebie 
w wywiadzie opublikowanym w 
Panoramie i na portalu olesnica24. 
com informacji, że dymisje złożyło 
też trzech lekarzy chirurgów oraz 
naczelna pielęgniarka.

Dyrektor stwierdził, że był przez 
lekarzy szantażowany, że mieli oni 
zażądać podwyżki od 62 do 75 pro
cent. Kilkakrotnie użył określenia, 
że była to „zorganizowana grupa", 
do której zaliczył także swojego 
poprzednika - Kamila Dybizbań- 
skiego, zwolnionego przez Zarząd 
Powiatu, obecnie dyrektora Brze
skiego Centrum Medycznego. W 
ocenie Wy wrota to on stoi za odej
ściem lekarzy z Oleśnicy.

- W Brzegu dyrektor Dybizbański 
wypowiada umowy lekarzom na 
oddziałach chirurgicznym i interni
stycznym. Na kolejny dzień lekarze 
składają wypowiedzenia u nas. To 
jest całe tło. Co najmniej wątpliwe 
moralnie. A można też traktować to

W OLNA TR Y B U N A

Kamil Dybizbański Krzysztof Wywrót

w kategoriach prawnych, jako za
grożenie bezpieczeństwa pacjentów 
- ocenił dyrektor Wywrót. - Zwalnia 
się w Brzegu lekarzy z wieloletnim 
stażem na internie i chirurgii, żeby 
u nas zdezorganizować pracę i 
przejąć pracowników - dodał.

Zapowiedział złożenie zawiado
mienia w tej sprawie do prokuratu
ry. - Pracuje nad nim mecenas, ale 
obecnie jest w szpitalu, z którego 
wyjdzie po 6 stycznia - powiedział.

Co na to były szef placówki?
- Pan dyrektor podaje niepraw

dziwe informacje. Nie wypowia
dałem umów na oddziale inter
nistycznym . W ypow iedziałem

je tylko chirurgom - powiedział 
portalowi olesnica24.com Kam il 
Dybizbański, dyrektor Brzeskiego 
Centrum Medycznego. - Do okre
śleń o zorganizowanej grupie nie 
chcę się nawet odnosić. Przesłu
cham całą wypowiedź pana dyrek
tora Wy wrota i wtedy zastanowię 
się, co dalej z tym stwierdzeniem 
zrobić - dodał.

Z informacji Panoramy wynika, 
że i chirurdzy, i interniści znajdą 
pracę w Brzegu. W szpitalu w Ole
śnicy mówi się o odejściu kolejnych 
10 osób - lekarzy i średniego perso
nelu. Ale może to tylko plotki?

<ror)

To się nie mogło udać
Najemczyni baru w Atolu w y
trzymała pół roku.

27 marca odbył się przetarg na 
najem baru-kafeterii, mieszczące
go się na I piętrze aąuaparku Atola. 
Stawka wyjściowa wynosiła 2.500 
zł netto. Licytowały dwie osoby: 
Anna Lenarczyk i Bartosz Kraska. 
Ten drugi zakończył licytację na 
kwocie 6.250 zł. Anna Lenarczyk 
zaproponowała ostatecznie 6.300

MM M

zł (!) netto. I to ona została zwycięż
czynią przetargu. „Jeśli podpisze 
umowę, będzie płaciła miesięcz
ny czynsz w wysokości 7.749 zł" 
- ujawniliśmy wtedy, stawiając od 
razu pytanie: „Czy zwyciężczyni 
przetargu podpisze umowę za tak 
wysoką stawkę?"

Podpisała. Ale, co było oczywi
ste, długo nie była w stanie ciągnąć 
tego interesu przy tym horrendal
nym czynszu. Z powodu zaległości

Miniony tydzień to czas opłatkowych spotkań w szkołach, samo
rządach, firmach. Na Wigilii zgromadzili się też wychowankowie, 
pracownicy, nauczyciele i dyrekcja CKiW  O HP Oleśnica. Obecni byli 
proboszcz parafii św. Jana ksiądz Marek Janczyszyn oraz ksiądz 
Wojciech Jednoróg. Młodzież przedstawiła historię Bożego Narodze
nia, a dyrektor Centrum Przemysław Wróbel i ksiądz proboszcz złożyli 
wszystkim życzenia. Przy wigilijnym stole i kolędach dzielono się 
opłatkiem. A każdy z  gości otrzymał zrobioną przez młodzież bombkę.

(OAI)

• ••

- dwa okresy rozliczeniowe, czyli 
ponad 15 tysięcy złotych - Atol wy
powiedział jej umowę.

„27 gru dnia planow ane jest 
przekazania kluczy i zdanie po
mieszczeń przez wynajmującego. 
W następnej kolejności zarząd 
spółki podejmie dalsze kroki co do 
zagospodarowania wspomnianego 
lokalu" - informuje Panoramę spół
ka Atol.

(ror)

800 tysięcy 
na promocję
To będzie rekordowa kwota.

W roku 2019 na promocję Ole-  ̂
śnica wydała 660 tysięcy złotych. | 
W roku przyszłym władze miasta 
zamierzają wydać rekordową kwo
tę - 816.100 zł.

80.000 zł pójdzie na wynagro- | 
dzen ia  w yp łacane w ram ach ; 
umów zawieranych z osobami i 
fizycznymi na działania promo- ! 
cyjne. Na zakup materiałów za- i 
planowano 145.000 zł. Na zakup 
usług pozostałych miasto wyda 
405.000 zł, m.in. na promocję pod- j 
czas targów, imprez, promocję ; 
w mediach, opracowanie ulotek i i 
plakatów, pobyt gości, utrzymanie | 
serwisów i domen oraz „usługi 
związane z obsługą informacyjną 
oraz opieką redakcyjną wydarzeń 
odbywających się na terenie miasta 
Oleśnicy"

(ror)

Chaos w szpitalu
Publikujemy oświadczenie Mi
chała Karasia, przewodniczą
cego Rady Powiatowej SLD w 
powiecie oleśnickim.

Zm iany dyrektorów, chaos, 
działanie na niekorzyść szpitala -  
tak w skrócie można opisać dzia
łania lokalnych samorządowców, 
którzy w ostatnim czasie pracują 
na negatywny wizerunek Powia
towego Zespołu Szpitali.

Ten schemat powtarza się już 
drugi raz w ostatnich latach.

W ładzę zdobywa określona 
grupa ludzi, którzy obecnie są 
związani z Platformą Obywatel
ską i Ruchem Samorządowym. 
Szybko wymieniają oni dyrektora 
Powiatowego Zespołu Szpitali, 
który jest zupełnie niezwiązany z 
naszą „małą ojczyzną". Ten z miej
sca zaczyna wprowadzać swoje 
porządki, przy okazji krytykując 
publicznie swojego poprzednika, 
w tym i przy użyciu płatnych ma
teriałów sponsorowanych. Podwa
żanie kompetencji byłego dyrek

tora na forum prasy doprowadza 
do pogorszenia reputacji całej pla
cówki. Codzienna praca personelu 
szpitala, który w moim odczuciu 
niewątpliwie podnosi rangę szpi
tala, idzie na marne. Poszkodo
wani jesteśmy wszyscy, bo spora 
część pacjentów, mając do wyboru 
placówkę, w której „coś" nie funk
cjonuje jak należy, decyduje się na 
leczenie poza granicami powiatu. 
Przy okazji pośrednio lokuje pie
niądze właśnie tam.

Działania te nie wpływają po
zytywnie na szpital, a przecież 
obecny dyrektor Krzysztof Wy
wrót powinien jako pierwszy 
dbać o to, żeby szpital miał od
powiednią renomę. Jeśli tak dalej 
pójdzie, to mam, jak wiele osób, 
uzasadnione obawy, że poziom 
świadczonych usług medycznych 
i kondycja finansowa mogą pod
upaść przez takie nieroztropne za
chowania i nikt nie weźmie odpo
wiedzialności za taki stan rzeczy.

M ichał Karaś, przewodniczący 
Rady Pow iatow ej SLD

1,8 min w 3 miesiące
Dyrektor szpitala mówi, że 1,8 
min zł zysku wypracował w 3 
miesiące. Opozycja w powiecie 
nie dowierza...

Krzysztof W ywrót, dyrektor 
Powiatowego Zespołu Szpitali, 
pochwalił się na sesji Rady Powia
tu, że zastał szpital ze stratą 271 
tysięcy w lipcu, a w październiku 
placówka ma zysk w wysokości 1,6 
min zł.

- Pogratulować niesamowitego 
osiągnięcia w ekonomii, na skalę 
światową - ironizował Piotr Ka
rasek, radny PiS. - Szok, niedo
wierzanie, urasta pan na zbawcę

szpitala - dodał. - W trzy miesiące 
wypracował pan zysk 1,8 min zł? 
Czy to w ogóle możliwe? - nie do
wierzał też radny Stanisław Stę
pień (PiS).

Dyrektor stanowczo podtrzy
mywał jednak, że taki właśnie jest 
wynik finansowy.

- Skąd cud? To po części kon
tynuacja dobrego programu me
dycznego dla szpitala stworzonego 
przez poprzedników, plus wzrost 
urodzeń noworodków z 1000 do 
1500 i wysokopłatne procedury na 
neonatologii - stwierdził dyrektor 
Wywrót.

(ror)

2,5 miliona na skatepark
Większość budżetu na sport po
chłoną inwestycja i dotacja.

Na kulturę fizyczną w roku 2020 
miasto ma zamiar wydać 4.694.000 
zł. To dużo, ale aż 4 min pójdą na 
dwie rzeczy. Zaplanowano dopłatę

w kwocie 1,5 min zł do spółki Atol. 
A na budowę skateparku zabezpie
czono 2,5 min zł.

Stricte na zadania w zakresie 
kultury fizycznej i sportu pójdzie 
694,000 zł.

(ror)CzasWigiJii

a l e s n i c a  .c o m CODZIENNIE NOWE INFORMACJE
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Atmosfera była mikołajkowa 

Wczoraj pomagali, dzisiaj świę
towali.

W wypełnionej do ostatniego 
miejsca sali konferencyjnej Ole
śnickiej Biblioteki Publicznej na 
symbolicznym opłatku spotkali 
się słuchacze Uniwersytetu Trze
ciego Wieku. Na spotkanie wielu

z nich przywdziało mikołajowe 
uniformy.

W pierwszej części w świątecz
ny klimat wprowadził wszystkich 
teatrzyk UTW, przedstawiając za
bawne scenki ze świętami w tle. 
Prezes UTW Teresa Markiewicz 
dziękowała wszystkim, którzy w 
minionym roku wspierali Uniwer
sytet. Wspomniała o bardzo uda-

Kolędy musiały być! 

nej, przeprowadzonej w ostatnich 
dniach, akcji Świąteczna Paczka, 
którą członkow ie UTW po raz 
pierwszy przeprowadzili z ole
śnicką młodzieżą. Sprawozdanie z 
akcji złożył szef Samodzielnej Ini
cjatywy Młodzieży Michał Kowal
czyk. - To był prawdziwy strzał w 
dziesiątkę, bo dzięki aktywnemu 
wsparciu wielu członków UTW

udało nam się zebrać aż 3 tony 
żywności dla potrzebujących ole
śniczan. Dziękuję wszystkim i liczę 
na dalszą współpracę - mówił. Naj
aktywniejsi wolontariusze otrzy
mali okolicznościowe dyplomy.

W części artystycznej zaprezento
wał się chór Uniwersytetu pod dy
rekcją Iwony Wróbel. Z głośników 
popłynęły dźwięki najpiękniej

szych polskich kolęd, w wykonaniu 
których uczestniczyła cała sala.

Wśród zaproszonych gości zna
leźli się m.in. burmistrz Jan Bronś, 
który złożył słuchaczom świątecz
ne życzenia, przewodniczący Rady 
Miejskiej Aleksander Chrzanowski 
oraz dyrektor Oleśnickiej Biblioteki 
Publicznej Anna Zasada.

Grzegorz Huk

Zyj długo!
Tematem spotkania edukacyj
nego w Oleśnickiej Bibliotece 
Publicznej były zdrowe nawyki 
i zdrowy tryb życia.

Live Long Life -  Projekt 100+ 
w Bibliotece „Żyj jak najdłużej 
żyjący ludzie na św iecie" - to 
ty tu ł edukacyjnego spotkania 
oleśniczan, jakie miało m iejsce 
17 grudnia w Oleśnickiej Biblio
tece Publicznej. Zorganizowała je 
grupa uczestników drugiej edy
cji „Szkoły Liderów" (w ramach 
projektu Centrum  Aktyw ności 
O b y w ate lsk ie j F u n d acji M a
nufaktura Inicjatyw) wraz z Bi
blioteką.

Inspiracją do działań jest pro
jekt „Niebieskich S tref" autor
stwa Dana Buettnera, który, ana
lizując nawyki ludzi z 5 miejsc na 
św iecie (gdzie odsetek 100-łat- 
ków jest najwyższy), próbował 
wdrożyć je w USA. W badaniu 
wzięto pod uwagę nawyki naj
dłużej żyjących ludzi na świecie, 
ich dietę, relacje z najbliższymi i 
sposób spędzania czasu. Udało

się dzięki temu znaleźć wspólne 
mianowniki stanowiące swoistą 
„receptę" na długie życie.

W sali audiowizualnej odbyły 
się pogadanki, prezentacje i de
gustacje zw iązane z receptą na 
długie życie.

Lek. med. Jo lanta H ołda opo
wiedziała o tym, jak wielkie zna
czenie dla organizm u ma dieta 
oraz stosowanie się do zasad pi
ramidy żywieniowej, jak również 
o tym jakich produktów unikać, 
aby cieszyć się długim  i zdro
wym życiem.

Psycholog M aja A ndruszkie
wicz opowiedziała o tym, jak na 
co dzień znaleźć energię i rów
nowagę pomiędzy codziennymi 
w yzw aniam i i obow iązkam i a 
czasem  pośw ięcanym  n a jb liż 
szym.

O dążeniu  do w ew nętrznej 
harmonii poprzez jogę kundałini 
opowiedziała bibliotekarka Rena
ta Wójcik.

W Strefie Smaku Izabela Rasa- 
ła prezentowała swoje kiszonki, 
częstując kiszoną kapustą i ogór-

Wiecei zdjęć na olesnica24.com
Nawet kwiaty mogą przedłużyć Ci życie...

kami. W Strefie Zielonej panie z można było poznać moc olejków Spotkanie prowadzone przez 
Pracowni „Cuda&Miłostki" mó- eterycznych. Stanisław a Króla spotkało się z
wiły o dobroczynnym wpływ ie A g n ie sz k a  K a sin a  op ow ie- dużym  zainteresow aniem  ołe- 
roślin doniczkow ych we w nę- d ziała o d ziałalności Lokalnej śniczan, szczególnie w starszym
trzach. W Strefie Arom aterapii Grupy Działania Dobra Widawa. wieku. (kad)

lilesiiica1^ .coin  ^
^^^bZIENNIENOWS INFORMACJE

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia 
oraz w nadchodzącym Nowym̂  Roku życzę
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Od rana 19 grudnia trwały przy
gotowania w Przedszkolu nr 3 w 
Oleśnicy do corocznej uroczystości 
poprzedzającej Boże Narodzenie. 
Wszystkie grupy zgromadziły się 
w jednej sali. Na widowni zasiadły 
wychowawczynie oraz pracownicy 
placówki, także specjalnie zapro
szeni ci, którzy już przebywają na 
emeryturze.

Dzieci z grupy Zuchy zaprezen
towały przedstawienie jasełkowe. 
Było w nim wszystko to, do czego 
jesteśmy tak bardzo mocno przywią
zani - Święta Rodzina w szopce be
tlejemskiej, Trzej Królowie z darami, 
aniołowie i pastuszkowie. Do tego 
piękne stroje i scenografia. Widowi
sko nagrodzono gromkimi brawami.

Zuchy przygotowały te jasełka 
pod okiem wychowawczyń Małgo
rzaty Rosińskiej i Natalii Dawido- 
wicz oraz Marzeny Pukas.

Dyrektor Przedszkola Elżbieta Ko
kot przypomniała dzieciom, z czym 
związane jest Boże Narodzenie i 
jak wygląda Wigilia oraz złożyła 
wszystkim obecnym świąteczne ży
czenia. Było też dzielenie się opłat
kiem.

Tego dnia personel kuchni przy
gotował dla maluchów na obiad tra
dycyjną ucztę wigilijną.

Krzysztof Dziedzic

Sukcesy recytatorów z ZSZ
Członkowie dwuosobowej re
prezentacji szkoły zdobyli I i III 
miejsce.

12 grudnia odbył się 23. Dol
nośląski Turniej Słowa Literatury 
Patriotycznej i Religijnej. Najlepsi 
recytatorzy z województwa dolno
śląskiego wystąpili w sali klubowej 
Katolickiego Stowarzyszenia „Ci- 
vitas Christiana" we Wrocławiu. 
Wśród nich znaleźli się uczniowie 
Zespołu Szkół Zawodowych w 
Oleśnicy: Bartłomiej Marcinkowski 
z klasy I TH i  Zuzanna Owczarek 
z klasy I TE.

- Było to zwieńczenie XXIII Dol
nośląskiego Turnieju Słowa Litera
tury Patriotycznej i Religijnej, które 
w tym roku odbywało się pod ha
słem "Do wolności ogień płonie" -

mówi Franciszek Kula, organizator 
imprezy.

Patronat honorowy nad turnie
jem objęli Metropolita Wrocławski, 
Marszałek Województwa Dolno
śląskiego oraz Dolnośląski Kurator 
Oświaty.

Laureatem  pierw szego m iej
sca w kategorii „recytacja" został 
Bartłomiej Marcinkowski, który 
zaprezentował w trakcie konkur
su wiersz „Rejtan" Jania Lechonia. 
Zuzanna Owczarek również od
niosła sukces w tej samej kategorii 
i zdobyła trzecie miejsce. Przedsta
wiła wiersz Stanisława Balińskie
go „Ojczyzna Chopina". Uczniów 
przygotowała Jadwiga Woźniak.

Wręczenie nagród odbędzie się 
na uroczystej gali w marcu 2020 
roku. (OAI)

Wiglijne przedstawienie

Więcei zdjęć na olesnica24.com
Aktorzy z Zespołu Placówek Specjalnych

U czniow ie ZPS w ystąp ili w 
spektaklu przywołującym temat 
nadchodzących Świąt.

„Opowieść wigilijną" - opowia
danie Charlesa Dickensa nawią
zujące do Wigilii Bożego Narodze
nia zaprezentowali 19 grudnia na 
scenie miejskiej sali widowiskowej

uczniowie Zespołu Placówek Spe
cjalnych w Oleśnicy.

Było to kolejne przedstawienie 
tej placówki z piękną, przygotowa
ną dużym nakładem pracy, sceno
grafią, z wykorzystaniem obrazów 
wyświetlanych na dużym ekranie.

Wzruszająca historia bohatera, 
który doznał pozytywnej prze

miany, została obejrzana z uwagą 
przez uczniów oraz zaproszonych 
gości, którzy do ostatniego miejsca 
wypełnili widownię.

Po spektaklu obejrzeliśmy jesz
cze taniec aniołów, w którym nie
pełnosprawne dzieci wspierali ich 
opiekunowie.

(kad)

Radosnych świąt otulonych śniegiem 
i ciepłem rodzinnym 

oraz wiele szczęścia w Nowym Roku

t y c z y

Gminne Przedsiębiorstwo 
Komunalne Sp. z o.o.

I  Bożego Narodzenia^ 
^-ł dobnio w zrok ii«  
W naszych okularaa^ 
^^w ^N ow yn t R o k u je

OPTYK UiMSPlRA

SOCZEWKI P R O G R E S Y W N ^
JUŻ OD 399 ZŁ ZA P A R Ę ^

P IĄ T E K  - B A D A N IE  G R A T IS *  
TW Ó J W IE K  a TW Ó J RABAT!

O leśnica, ul. O krężna 1-2, tel. 71 398 21 21 
Zapraszam y: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13 
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Bartłomiej MarcinkowskiZuzanna Owczarek

Najstarsza grupa - Zuchy - wystawiła jasełka dla całego Przedszkola nr 3.I w

http://www.olesnica24.com
http://www.optyk-olesnica.pl
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^ ® 1  ® • I - i iSen o Oleśnicy, czyli projekty... j
Mam tak samo jak ty 
miasto moje a w nim 
najpiękniejszy mój świat 
najpiękniejsze dni 
zostawiłem tam kolorowe sny

Dzisiaj wstrzymamy czas 
i na skrzydłach jak ptak 
polecimy co sił 
tam gdzie nasze sny 
oleśnickie kolorowe dni

Gdybyś ujrzeć chciał 
kłamstwo, prawdę, mit 
już dziś wyruszaj ze mną tam 
zobaczysz jak przeleci szybko nam 
przechadzki dzień

Mam tak samo jak ty 
miasto moje więc dziś 
opowiemy wam jak 
przeminęły dni 
przypomnimy je 333

[^Projekt „Plaża”
Lata dwudzieste, lata trzydzieste, 
dzisiaj do wspomnień będą pretekstem, 
bo bohaterów, cudnej urody, 
dopasujemy do tamtej mody.

Nasz projekt pierwszy niech was rozgrzeje... 
Panie w negliżu... Jej, co się dzieje?!
Niechaj słoneczne rozpoczną słowa, 
damy, panowie, hej, do Dziwnowa!

śpiew na tnel. MonikOj dziewczyna 
ra tow n ika  Wałów Jag ie llo ń s k ic h

Na plaży słońce praży...
Czterdzieści tysiów znika.
Wśród tłumu wczasowiczów  
blondynka z rozdzielnika.

I  patrzą setki oczu, 
każdy w wielkim afekcie...
Bo każdy, tak ja k  ona, 
chciałby być w tym projekcie...

Edyta, ach Edyta, z ratusza Afrodyta...
Pół plaży tutaj marzy, że projekt im się zdarzy!

Twe ciało opalone, wiaderkiem osłonione... 
Sebcio wzrokiem dotyka...
Edyta, Edyta, Edyta....

To prawda, każdy powie,
że też chciałby być w Dziwnowie.
Nie jechać tam na dziko, 
lecz tak jak nasz tercet - za friko!

Wziąć z kasy 40 tysięcy.
Tylko czterdzieści. Nie więcej!
Promocja musi kosztować.
Czas ją na piasku budować!

Marzenka, Sebastian, Edyta, 
promocja za serce już chwyta.
A skoro o sercu jest mowa, 
niech dama powie dwa słowa...

Edyta Małys-Niczypor
śpiewa (na mel. Kaziu, zakocha j s ię  
z Kabaretu Starszych Panów)

Już w iosna podrosła i bzami tchnie,
Jasiu, Jasiu, Jasiu, zakochaj się!
Bez rosy po nocy i listek schnie,
Jasiu, (proszę?)
Zakochaj się!

Zawsze sam wciąż bez dam, jak to pojąć mam? 
Uroczej M arysi S. serce drży, o yes....
Jak  ptysia M arysia zjeść ciebie chce... 
Jasiu, (słucham?)
Zakochaj się!

Już lato swym kw iatom  m otylki śle,
Jasiu, Jasiu, Jasiu, zakochaj się!
Spójrz drżące na łące sylw etki dwie... 
Jasiu, (jestem!)
No gdzie, Ty gdzie?!

Zawsze sam wciąż bez dam, jak to pojąć mam? 
Prześlicznej Joa s i J. w serce w biłeś grot.... 
Joasię  na kasie  brać każdy chce...
Jasiu, (Tak, słucham) zakochaj się!
Pa pa pararidididam...

Już jesień  da brzemię Marzenie G.,
Jasiu, Jasiu, Jasiu, z Marzeną źle!
Już zim a się ima w zorków  na szkle,
Jasiu, (ja uważam!)
Z akochaj się!

No a ja , czyżbym ja, była taka zła?
I w dzięk mam i w łasny dach, 
dom ek cały w  bzach...
Do twarzy mi m arzyć z paprotką w tle... 
Jasiu, (jestem!)
Ty kochasz mnie!

I tak na plaży czas miło mija, 
na malkontentów weźmiemy kija!
Promocja była po prostu śliczna, 
a przede wszystkim holistyczna!

■ Projekt
■ „Podwyżka”
Ciemno wszędzie, głucho wszędzie, 
co to będzie, co to będzie?
Straszne czasy się zbliżają, 
krew z budżetu wysysają.

Jeszcze dzisiaj ma miliony, 
jutro już - ogołocony!
Wczoraj Dziwnów, plaża, słońce, 
dziś nie wiążą końca z końcem...

Jan Bronś
śpiewa (na tnel. Teraz je s t  wojna)

W ratuszu jes t  mrok, 
padaczka o krok, 
skończyła się sielanka.
W łos dzielę na pół. 
ratingi wciąż w dół, 
no jedna w ielka kaszanka...

Teraz jes t kryzys, 
kto nie umrze, przeżyje...
Zwiększymy podatki za ziemię i chatki... 
A cena śm ieci dobije!

Spod serca kap kap.
Bielański ten drab
w ciąż ściga mnie ja k  szalony!
Na szczęście ustawkę znów zrobi jak  zawsze 
mój M arek nieoceniony...

Teraz jes t  kryzys, 
kto nie umrze, przeżyje...
Zwiększymy podatki za ziemię i chatki... 
A cena śm ieci dobije!

I choć wódz ufa i jest przekonany, 
to opozycja mnoży przygany.
Ludzie bez serca wbijają szpilki...
Oj, to nie ludzie, to wilki!

Paweł Bielański
śpiewa (na mel. Baju b a j, b a ju  b a j 
Anny Jan tar, c z y l i  „Jambalaya” Han
ka W illiam sa)

Było to w roku tym, w listopadzie. 
Wszędzie deszcz, jesień  już, 
cóż poradzę...
Pewien pan, starszy pan od zadyszki, 
pow iedział wprost:
„Wy zgódźcie się na podwyżki!"

Idzie rok, straszny rok, porypany.
Budżet już św ieci dnem 
rozdrapany!
A ten PiT - m ów ił pan  - zakładam y, 
łeci na pysk, w ięc w kieszeń wam  
zaglądamy!

Baju baj, baju baj, proszę pana!
Niech pan już z kitem tym da se siana.
Znam ten styl,
znam ten kit już na pamięć.
Czego pan chce? A niech pan już nas nie kłamie!

Lecz ten pan zaraz mi przypiął łatki...
Bo on sam
łepiej wie, że podatki 
rosną wzdłuż no i wszerz 
w całym kraju
i m ów ił w ciąż setny raz o ufaniu...

Baju baj, baju baj, proszę pana!
Niech pan już z kitem tym da se siana.
Znam ten styl,
znam ten kit już na pamięć.
Czego pan chce? A niech pan już nas nie kłamie!

Oj, oj, naiwni. Spadliście z byka?
Komu potrzebna wasza krytyka?
I te uwagi tak ironiczne...
Liczenie przecież jest holistyczne!

■ Projekt 
^  „Nawilżanie”
Ponoć w budżecie nie ma pieniędzy, 
a bez podwyżek to będzie w nędzy. 
To jednak - niczym mleko od krowy - 
kasa wciąż płynie do pana Sowy.

I do przyjaciół pana Andrzeja.
W tej kwestii budżet jakoś się skleja... 
Bo najważniejsze, panowie, panie, 
jest dzisiaj dobre nawilżanie!

Andrzej Sowa

śpiewa (na tnel. Przepijem y naszej 
ba bc i domek caty)

Przeputamy na prom ocję budżet cały  
budżet cały, budżet cały.
By chusteczki wszystkim dobrze nawilżały  
jeszcze dziś, jeszcze dziś, jeszcze dziś!

Przeputamy na strategię luks w ypłatę 
łuks wypłatę, luks wypłatę.
Na to mamy naszej w ładzy aprobatę, 
w łaśnie dziś, w łaśnie dziś, w łaśnie dziś!

Przeputamy na Facebooka trochę złotka, 
trochę złotka, trochę złotka.
160 kosztow ała jedna notka, 
jeszcze dziś, jeszcze dziś, jeszcze dziś!

Przeputamy bez w ahania grosz publiczny, 
grosz publiczny, grosz publiczny.
I  stworzymy obraz w ładzy idylliczny 
w łaśnie dziś, w łaśnie dziś, w łaśnie dziś!

Przeputamy w szystko co się da w ratuszu, 
da w ratuszu, da w ratuszu.
A krytykę w ładza puści mimo uszu, 
jeszcze dziś, jeszcze dziś, jeszcze dziś!

Tutaj mieszkaniec zaciska pasa, 
tu piekła nie ma, hej, dobra nasza!
Mówicie, że to fest nielogiczne?
Ale jest za to holistyczne!

I^Projekt „Obiady”
Teraz na projekt czas przyszedł czwarty. 
Oj, to projekcik jest nie na(żarty)...
W tle są maluchy, dawniejsze dziatki, 
na planie pierwszym - z CUS-u obiadki.

Czy to cenę gra idzie dania?
Czy o boisko dziś nie do grania?
Pan w to nie wierzysz? Pisz na Berdyczów.. 
Mówisz, że idzie o Jankiewiczów?

Janusz Marszałek
śpiewa na mel. Ach ś p i j  kochanie  
A dolfa  Dymszy i  Eugeniusza Bodo

W górze tyle gwiazd...
W dole CUS-u blask...
Władze w CUS-ie dają znać, 
najemco, w ięcej płać!

Ach jedz, kochanie,
choć podw yżki nie chcesz, to dostaniesz.. 
Czego pragniesz, daj mi znać, 
sto obiadów  mogę dać, 
w ięc dlaczego nie chcesz brać?

Ach jedz, bo nocą,
kiedy dzieci w cale już nie psocą,
my nowiny bardzo złe
szykujemy, co się zwie,
ktoś na kasie kogoś rżnie...

A aaa, aaa...
Były raz obiadki dwa.
Aaa, smaczne dwa, 
zasmaczyste, zasm aczyste obydwa.

Ach jedz, bo w łaśnie
zaraz ogień pod kuchenką zgaśnie.
I  gdy rano przyjdzie świt, 
nie dostanie kaszki nikt, 
jeś li drogi jes t wam wikt...

Aaaa, aaa...
Były raz obiadki dwa.
Aaa, smaczne dwa, 
zasmaczyste, zasm aczyste obydwa.

Janusz Marszałek
I choć obiadki są zasmaczyste, 
to brać ich nie chcą, o Jezu Chryste... 
Jakoś tak myślą populistycznie...
A my, jak zawsze, my - holistycznie!

1^ Projekt „Tort”
Teraz posłuchaj każda szelmutko, 
jak w tym projekcie będzie słodziutko. 
Ktoś nie dowierza? Gdzieś słyszę szmery. 
Wrogowie prawić będą dusery?

Cóż, niech ciekawość już was nie zżera, 
nie w słowach słodkość tu się zawiera.
Tu smakowitość z tego się liczy, 
że projekt piąty torta dotyczy!

Jan Dżugaj i Zdzisława Jakim iec
śpiew ają (na mel. Przeklnę c ię  Bog
dana ta z u k i i  Barbary Krafftówny z 
Kabaretu Starszych Panów)

Jan Dżugaj
To nie była dziewczyna łatw a ' ' 
oj, niełatw a i co do tego, 
potrafiła w yjąć torcika 
zaskakując Janka biednego...

A gdy wreszcie szybkim pociskiem  
uniknąłem kremowych rozkoszy, 
pośpieszyły usta je j bliskie 
ostrzeżenie takie wygłosić:

Zdzisława Jakim iec
Przeklnę cię, jeżeli nie zjesz torta! 
Przeklnę cię, odeślę wnet do czorta! 
Przeklnę cię, jeś li sprzedasz srebra 
to będzie straszna hebra 
jutro przeklnę cię...

Przeklnę cię i twoje drogownictwo! 
Przeklnę cię i twoje szpitalnictwo! 
Przeklnę cię i już się nie ochronisz 
w Grabownie, w Bolonii 
przekleństwo me gonić  
będzie cię...
Przeklnę cię, przeklnę cię...

Jan Dżugaj
W ykrakała, oj, w ykrakała  
że sprawdziło się co do słowa...
Bo poczułem, że chociaż rządzę, 
to jes t  z boku akcja Bronsiowa...

Więc przyznaję w żalu i w skrusze:
Będę grzeczny już teraz szalenie, 
bo postaw ić jan kow i się muszę 
a ty zgodnie z twym ostrzeżeniem:

Przeklnij mnie - sam jestem  winien temu.. 
Przeklnij mnie - od dziś się za mnie nie módl.. 
Przeklnij mnie - i tylko mi nie omdlej, 
kaw ą mnie nie oblej 
lecz, proszę, przeklnij mnie...

Zdzisława Jakimiec 
A żebyś wiedział,
Przeklnę cię - bo torta odrzuciłeś... 
Przeklnę cię - bo Alka wykreśliłeś...
La la la
Przeklnę cię i twoje słodkie słotoa... 
Przeklnę cię, choćsłabam  białogłowa... 
La la la

Zjadł torta, ale mu nie smakował?
Czy tortem jednak się nie częstował? 
Żarciki z głowy nam wywietrzeją, 
gdy ze szpitale lekarze wieją...

I tak w powiecie słodko i gorzko,
Janek chce Janka wywieźć dorożką. 
Chciałby rozegrać chłopa taktycznie, 
nie myśli bowiem on holistycznie!

Projekt „Sen”
Na tinai puszczę wam taki stream, 
ten ze słowami: I Have a Dream... 
Odejdzie w niebyt codzienny ring, 
zaczniemy śnić sen jak ten King.

Z kranów popłynie... Miód? Nie, tania woda! 
Los z nas każdemu ciut zdrowia doda.  ̂
Władza obniży wszystkim podatki, 
bogate ciotki zapiszą spadki...

Będziemy lepsi, zdrowsi, mądrzejsi, 
a może nawet jeszcze piękniejsi!
W Krówce podjemy jak u Wierzynka, 
nie użyjemy k... jak przecinka...

A ja tak strasznie się rozmarzyłem, 
że prawie sam w to już uwierzyłem.
Że to naprawdę, że tak się dzieje, 
że do platfusa pisior się śmieje.

Bielański z Bronsiem robią niedźwiadka, 
Dżugaj Jakimiec przynosi kwiatka.
Nikt na nikogo wcale nie warczy.
Pogoń nie wraca nigdy na tarczy...

I to nie były żadne heheszki, 
ale cud, miodzio oraz orzeszki.
Nie było wcale nam nam holistycznie, 
za to normalnie, fajnie, lirycznie...

Chciałem więc wołać: Ludzie, to cuda, 
wiedziałem, kiedyś nam to się uda!
Lecz się ocknąłem w redakcji biurze.
Cóż, spałem smacznie na klawiaturze...

Roman Rybak

http://www.olesnica24.com
http://www.olesnica24.com
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Krzyżówka świąteczna He kalorii na wigilię
Rozwiązanie stanowią wyrazy ułożone kolejno z liter w 
polach oznaczonych kropkami czytane rzędami. Litery 
w pogrubionych kratkach są wspólne dla zakończenia 
jednego wyrazu i rozpoczęcia innego. Niektóre odga
dywane wyrazy są anagramami innych odgadywanych 
wyrazów.

POZIOMO:
7. Chwata, świetność; 8. Bezwład, głęboki i długi sen;
9. Przyjemny zapach; 10. Na macie lub w spiżarni; 11. 
Ropień, wrzód; 12. Pokrętło z 15 poziomo; 14. „Łobu- 
ziarski” owoc cytrusowy; 15. Styl w sztuce z 12 pionowo;
16. Aromatyczny kwiat cięty; 19. Zatoka Morza Czer
wonego; 20. Uprawia sport dla relaksu; 23. Afrykański 
padlinożerca; 24. Ukochana Tristana; 25. Papuga z czu
bem na głowie; 26. Znakomity obywatel miasteczka; 27. 
Przerwa z 28 pionowo; 30. Japońska morska potrawa; 
33. Francuski łobuziak z 27 pionowo; 37. Malec, bobas; 
38. Niszczenie skał przez czynniki zewnętrzne; 39. Ta
trzański kwiat; 40. Możliwość sukcesu; 41. Uzębiony 
waleń; 42. Podpora chromego z 43 pionowo; 44. Gór
nicze miasto na Syberii; 45. Vlc lub II Ib z 42 poziomo;
46. Druh Atosa; 49. Pod wigilijnym obrusem; 50. Na 
szyi psa; 53. Nierób, leń; 54. „Skórzany” rzemieślnik; 
55. Rzadkie imię męskie; 56. Nawał słów lub myśli.

Pionowo:
1. Wynik dzielenia; 2. Bohater z filmu „Vabank”; 3. Naj
starszy dąb w Polsce; 4. Potoczne określenie ekranu te
lewizora; 5. Dane o redakcji „Panoramy”; 6. Linia między 
punktami bez załamań; 12. Jadowity wąż z 12 poziomo; 
13. Ciastko z kremem; 14. Wiązanie budowlane, kotew;
17. Podział partii; 18. Karny lub rzemieślniczy; 19. Gło
śne brawa po występie; 20. Przymierze, sojusz między 
państwami; 21. Przedpłata, zaliczka; 22. Broszka lub 
kolczyk; 27. Śnieżna z 27 poziomo; 28. Karma z 27 po
ziomo; 29. Kraina historyczna ze Starym Smokowcem; 
31. Szeroka ozdobna wstęga; 32. Miasto z Wawelem; 
33. Strefa głębinowa mórz i oceanów; 34. Komedia 
Fredry; 35. Powóz, kareta; 36. Poobiednia drzemka; 
42. ...Bank zamienił się w Credit Agricole; 43. 1:100 
000 z 42 poziomo; 44. Salvatore, belgijski piosenkarz;
47. Tor poruszania się ciał niebieskich; 48. Sproszko
wany tytoń; 49. Bogatka, czubatka, modra lub uboga; 
50. Formacja na boisku piłkarskim; 51. Bezwartościowy 
utwór literacki; 52. Je dużo i łapczywie

(WAP)

Do wygrania wyrób jubilerski ufundowany przez
s k le p  ju b ile rs k i A N N A  

ul. 3 Maja 54/1.
(wap)

Smakowite, ale licz kalorie!

Nawet 3 tysiące podczas wigilij
nej kolacji!

Święta Bożego Narodzenia to 
czas nie tylko relaksu i spotkań z 
rodziną, ale również pysznego je
dzenia, na które wiele osób czeka 
z utęsknieniem cały rok. Świątecz
ne dania bywają jednak dość ka
loryczne, o czym w szczególności 
powinny pamiętać osoby dbające 
o smukłą linię lub będące na diecie 
redukcyjnej.

A ile kalorii mają popularne po
trawy wigilijne?

Barszcz czerwony z uszkami, to 
potrawa której nie może zabrak
nąć na żadnym stole wigilijnym. 
Jej kaloryczność znacznie podnosi 
dodatek uszek, czyli charaktery
stycznych pierożków z nadzieniem 
grzybowym. W średniej wielkości 
porcji barszczu z uszkami (280 g) 
znajduje się około 230 kcal.

Są zw olennicy barszczu, ale 
mamy też hrupę, która wybiera 
zupę grzybową. Czysta, niezabie- 
lana zupa, jest dość niskokalorycz- 
na, bo ma tylko 30 kcal na 100 g. 
Natomiast standardowej wielkości 
porcja podana ze śmietaną i dodat
kami w postaci makaronu dostar
czy nawet 300 kcal.

Świąteczna kapusta z dodatkiem 
aromatycznych grzybów zalicza 
się do stosunkowo mało kalorycz
nych potraw. W standardowej por
cji, czyli ok. 200 g, mamy ok. 90 
kcal.

Zdecydowanie więcej kalorii niż 
kapusta z grzybami mają pierogi z 
grzybami. Farsz składa się zwykle 
z grzybów, które wcześniej zostały 
podsmażone na tłuszczu, z dodat
kiem cebulki. Jeden pieróg zawiera 
około 85 kcal, co przy 4 sztukach 
daje już 340 kcal.

Ryba po grecku to jedno z trady
cyjnych dań wigilijnych, które jest 
nie tylko pożywne, ale również 
zdrowe. Porcja 200 g zawiera ok. 
200 kcal.

Kolejna rybna przekąska wigilij
na to śledź. On sam nie jest bardzo 
kaloryczny, ale olej lub śmietana 
już tak. W porcji ok. 100 g śledzia 
w oleju znajdują się aż ok. 300 kcal.

Podobnie będzie w przypadku śle
dzia w śmietanie.

Bogaty w tłuszcz jest też smażo
ny karp. On sam należy do tłustych 
ryb, a użyty do smażenia olej jesz
cze zwiększa ilość tego składnika. 
Porcja fileta o wadze 130 g dostar
cza organizmowi około 240 kcal.

Idealny dodatek do wigilijnej 
wieczerzy to kompot z suszu, któ
ry doskonale poprawia trawienie. 
W jednej szklance, czyli ok. 200 ml 
takiego napoju, znajdziemy ok. 200 
kcal.

Często pojawia się na polskim 
stole wigilijnym kutia, czyli trady
cyjna potrawa kuchni ukraińskiej. 
To danie na bazie gotowanej psze
nicy, maku, rodzynków, migdałów 
i miodu, dlatego kaloryczność por
cji jest dość wysoka, bo znajdziemy 
w niej aż 550 kcal na 100 g.

Z kolei w jednej łyżce stołowej 
grochu z kapustą jest ok. 145 kcal.

No i ciasta... Keks zawiera dużą 
ilość bakalii, które wpływają na 
kaloryczność ciasta. Jego niewiel
ka porcja dostarcza aż ok. 400 kcal! 
Piernik dostarczy nam w jednej 
porcji około 215 kcal, makowiec ok. 
210 kcal.

Wiedząc już, ile kalorii mają po
szczególne dania wigilijne, można 
łatwiej kontrolować dostarczane 
podczas wieczerzy kalorie.

Podliczmy więc, ile kalorii mo
żemy spożyć podczas tradycyjnej 
jedenastodaniowej kolacji wigilij
nej - patrz ramka.

Zestaw z ramki to więc prawie 
3000 kcal. Pamiętajmy, że wszystko 
zależy od naszego umiaru i wiel
kości porcji. 3 tysiące kalorii to już 
i tak sporo więcej niż zalecane ca
łodzienne spożycie dla większości 
ludzi.

Z drugiej strony nie popadajmy 
jednak w obsesję i pamiętajmy o 
tym, że święta Bożego Narodzenia 
są raz w roku i warto spróbować 
każdego dania, nawet w niewiel
kiej porcji. Marcin Piotrowicz
Autor to twórca serwisów wszystkooje- 
dzeniu.pl i calories-info.com, publikują
cych informacje o kaloriach, wartościach 
odżywczych i właściwościach zdrowot
nych produktów spożywczych

WIGILIJNE KALORIE
barszcz czerwony z uszkami -230 kcal
kapusta z grzybami - 90 kcal
pierogi z grzybami (3 szt.) -255 kcal
ryba po grecku - 200 kcal
porcja śledzi w śmietanie lub oleju - 300 kcal
karp smażony - 240 kcal
kompot z suszu -200 kcal
porcja kutii - 550 kcal
porcja grochu z kapustą (dwie łyżki) - 290 kcal
porcja keksu -400 kcal
porcja piernika - 215 kcal
Razem: 2.970  kcal

z  oRazjI Świąt Bożego Narodzenia 
wszystką naszym Klientom 
i mieszkańcom Oleśnicy

i pomyślności 
w Nowym 

.  2 0 2 0  Roku

życzymy
wspaniałej rodzinnej atmosfery
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Radny z laptopem

I
I

GM INA O LEŚ N IC A  •  Służbowe laptopy otrzymali na ostatnie] 
w tym roku sesji samorządu radni gminy Oleśnica. Poinformował o 
tym wójt Marcin Kasina, żartując, że jest to prezent od św. Mikoła
ja. Radnym wręczył je  sekretarz gminy Krzysztof Skórzewski. Asus 
Transformer Book to laptop, a zarazem tablet firmy Asus. „Wspaniale 
zaprojektowany dla swobody wypełnionej zabawą! Wspaniały w dotyku 
i odporny na zdarzające się codziennie zadrapania i obicia” - reklamuje 
go producent. Kosztuje około 1350 zł.

GM INA O LEŚ N IC A  •  Przedstawicielki oleśnickiego Hufca Związ
ku Harcerstwa Polskiego pwd. Lajla Cencner (członkini Komendy) i 
dh. Hanna Kaliszuk pojawiły się przed sesją Rady Gminy Oleśnica w 
czwartek 19 grudnia. Przekazały na ręce wójta Marcina Kasiny i prze
wodniczącego Rady Gminy Tadeusza Kunaja Betlejemskie Światło 
Pokoju - wieczny ogień z  Groty Narodzenia Pańskiego w Betlejem. 
Harcerze w całej Europie - jak wyjaśnia Komenda Główna ZH P  - zano
szą lampiony ze Światłem do parafii, szkół, szpitali, urzędów i domów, 
dzieląc się radosną nowiną i krzewiąc największe uniwersalne wartości 
braterstwa i pokoju.

Projekt budżetu podobał się wszystkim

Ostatnia w tym roku sesja Rady 
Gminy Oleśnica przebiegła szybko
- radni uwinęli się ze wszystkim 
w godzinę. A mieli do omówie
nia rzecz bardzo ważną - uchwałę 
ustalającą budżet gminy na 2020 
rok. Jeszcze przed sesją skarbnik 
M onika W arszawska przedsta
wiała radnym zgromadzonym w 
sali obrad ostatnie poprawki. W 
trakcie sesji wątpliwości już nikt 
nie zgłaszał.

Podjęcie uchwały poprzedziła 
inform acja o planow anym  bu
dżecie przedstawiona w formie 
prezentacji na ekranie przez wójta 
Marcina Kasinę. Dwie najważniej
sze wartości określały planowane 
dochody - 78.390.428 zł i wydatki
- 82.890.428 zł. Przewiduje się 4,5 
min deficytu. Gmina zamierza 
pozyskać z funduszy europejskich 
2.648.111 zł. Subwencji ogólnej bę
dzie 11.839.809 zł. Udziały gminy 
w podatkach PTT i GIT wyniosą
- tak zakłada plan - 14.660.808 zł. 
Sam dochód z PIT to 14.570.808 zł. 
Wójt poinformował radnych, że to

wzrost o około 1,5 miliona w po
równaniu z poprzednim okresem. 
- Jest to bardzo pozytywne zjawi
sko - skomentował tę wzrostową 
tendencję. Przypomniał, że władze 
gminy zachęcają osoby mieszkają
ce na jej terenie do deklarowania 
tego adresu przy rozliczaniu PIT. 
Uważa, że przynosi to wymierne 
efekty. W ciągu 2,5 miesiąca liczba 
mieszkańców wzrosła o 56 osób.

Radny Jacek Bartosik zauwa
żył, że wzrost udziału gminy w 
podatku dochodowym od osób 
fizycznych oznacza, że wzrosła 
zasobność Polaków, co zawdzię
czamy polityce premiera Mateusza 
Morawieckiego.

Z inform acji przedstawionej 
przez Marcina Kasinę wynika, że 
największą pozycję w planowa
nych na przyszły rok wydatkach 
stanowić będą te, które w prezenta
cji zapisano skrótowo pod hasłem 
„Rodzina". To aż 26.595.714 zł, co 
stanowi 32% dochodu. Mieszczą 
się w tym świadczenia w ramach 
programu 500+.

Niech Święta 
Bożego Narodzenia 

będą pełne 
ciepła i uśmiechu, 
a w nadchodzącym _ 

roku 2020 
niech się spełnią 

wszystkie marzenia 
Mieszkańców Gminy 

Dobroszyce

Przewodniczący 
Rady Gminy Dobroszyce 

Dariusz Palma

Wójt Gminy 
Dobroszyce 
Artur Ciosek

Z o^ zji Świąt (Bożego iNarodzęnią

\ skradamy najserdecmifijsze życmnią
/ zdrowia, szczęścia i radości.
m- ■ ■ ■ . i
'' A6y Aen świąteczny czą§ ttypefnipny
^  rodzinnym ciepfęm i  żyezCiwością, ^

^ sprzyjąd refCe^ji nad tym,
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-NOWE INFORMACJE

Budżetowe ciekawostki to wy
datki zaplanowane na rozbudowę 
szkół w Sokołowicach i Ligocie 
Polskiej oraz budowę dwóch świe- 
tlic. ^

Budżet możliwy do zrealizowa
nia, dający bezpieczeństwo gmi
nie i możliwość jej rozwoju - tak 
podsumował te finansowe plany 
wójt.

Dyskutować nad tym nikt nie 
chciał. Głosowanie uchwały bu
dżetowej okazało się jednomyślne 
-15  głosów „za".

Radny G rzegorz Szym ański 
skomentował, że po raz pierwszy 
uzyskano taki „aplauz" dla pro
jektu budżetu. 1 zaproponował, 
żeby skwitować ten fakt brawami,

- D uże w yzw anie, żebyśm y 
wspólnie go zrealizowali - odpo
wiedział dyplomatycznie wójt.

Ten sukces członkowie władz 
samorządowych mogli omówić 
przy świątecznym stole w restau
racji Amber w Cieślach, do której 
zostali zaproszeni po sesji.

Krzysztof Dziedzic

Ś w i a t ł o  P o k o j u  
d la  g m i n y  O le ś n ic a *!

Z podatku PIT 
1,5 min więcej!
GMINA OLEŚNICA. W porównaniu z bieżącym rokiem w przyszłym 
znaczaco wzrosną dochody aminy z Dodatku PIT.

http://www.olesnica24.com
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radości i wszelkiej pomyślności. 
3\0ecb świąteczny czas upłynie

w atn\pstcT»ę wzajemnej życzliwości
Ili rpdżinnego ciepła.

Uwilnistrź ‘Bierutowa 
BiotrSawicHi

Grupa przedszkolna 5-latków z Przedszkola Miejskiego w Bierutowie wystawiła wido- r dzicom darów przez pasterzy. Na zakończenie aktorzy składali wszystkim życzenia . 
wisko o Bożym Narodzeniu. Od razu w oczy rzuca się nasza piękna sceneria, na pierw- bo/onarodzeniowe. Aniołki obsypały publiczność sztucznym śniegiem, 
szy m planie widoczna szopka że żłobkiem. Przedstayi^ienie rozpoczęło się wspólną kolę- O godzinie 16 ponownie odbyły się Jasełka dla rodziców, którzy mogli podziwiać swoje
dą. Jasełka przedstawiały narodzenie się Jezusa w stajence i składanie dzieciątku oraz jego pociechy. Magdalena Karkus \

Były też drobne prezenty dla gości - przyjaciół Domu Dziecka
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Kinga pożegnała się z placówką

Milii i
N iezw ykle w zruszające dla 

wszystkich było niezapowiedziane 
wystąpienie opuszczającej po wie
lu latach placówkę Kingi Sleziak, 
która samodzielnie wkracza w do
rosłe życie. Nie kryjący łez Paweł 
Wolko, najpierw przytulił swoją 
podopieczną, by po chwili powie
dzieć: „Pamiętaj, kiedykolwiek 
będziesz miała problem i będzie ci 
źle, przyjedź do nas. Możesz liczyć 
na naszą pomoc o każdej porze, 
zawsze". Ta deklaracja nagrodzona 
została burzą braw.

Ż yczenia w szystkim  złożył 
ksiądz proboszcz Ryszard Znami- 
rowski, a potem składano sobie 
bożonarodzeniowe serdeczności 
indywidualnie. Jak zawsze organi- i j 
zatorzy spotkania nie zapomnieli o || 
świątecznych przysmakach i drob- o: 
nych prezentach dla dobrodziejów 
placówki. Grzegorz Huk

' BIERUTÓW. Kolędowali przyja
ciele bierutowskiej placówki.

Takie spotkania to w Bierutowie 
tradycja. Na zaproszenie dyrektora 
Powiatowej Placówki Opiekuńczo- 
-Wychowawczej Pawia Wolko w 
auli Zespołu Szkół Ponadpodsta
wowych na symbolicznym opłat
ku spotkały się osoby wspierające 
Dom Dziecka.

Obecna była grupa sponsorów 
I oraz samorządowcy (wicestarosta 
I  Sławomir Kapica, burmistrz Piotr 

Sawicki, dyrektor PDPS Ostrowina 
Marek Czarnecki), a także ksiądz 
proboszcz Ryszard Znamirowski.

- Witam naszych przyjaciół, na 
których zawsze możemy liczyć - 
mówił do gości dyrektor Wolko. 
A dzieci zaprezentowały dla nich 
utrzymaną w świątecznym klima
cie część artystyczną.

http://www.olesnica24.com
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Ruszyła strategiczna inwestycja
BIERUTÓW . Ma być taniej i ekologiczniej. Zgazyfikowanie może też być atutem w pozyskiwaniu inwestorów.

Niedawno były zapowiedzi nie
zwykle ważnej dla Bierutowa in
westycji, a we wtorek 17 grudnia 
na placu przed Szkołą Podstawową 
pojawił się sprzęt, ludzie i charak
terystyczne żółte rury z PCV. Jed
nym słowem - gazyfikacja ruszyła! 
Przypomnijmy, że partnerem stra
tegicznym w budowie instalacji dla 
samorządu jest Polska Spółka Ga
zownicza.

Burmistrz Bierutowa Piotr Sawic
ki razem ze swoim zastępcą Rafałem 
Nowowiejskim w środę dokonali 
pierwszej inspekcji tego, co dzieje 
się na placu budowy.

- Wczoraj rozpoczęły się prace 
przy kładzeniu instalacji gazowej, 
pierwszej w historii Bierutowa. In
stalacja zewnętrzna połączy stację 
ze szkołą. Jesteśmy na etapie projek
towania także instalacji wewnętrznej 
i czekamy na stację, która dostarczy 
paliwo do tego obiektu. Planowany 
termin zakończenia prac to koniec 
grudnia, a więc wszystko pójdzie 
ekspresowo. Myślę, że niedługo

po nowym roku powstanie stacja. 
Pierwszym terminem, który teraz 
przewidujemy na uruchomienie 
kotłowni na nowe paliwo, są ferie zi
mowe. Jest to bezpieczny termin, bo 
w razie koniecznych regulacji dzieci 
nie będą narażone na chłód. W ko
lejce po ekologiczne i komfortowe 
z punktu widzenia użytkownika 
paliwo czekają kolejne obiekty. Sieć 
docelowo będzie się rozbudowywała 
z uwzględnieniem firm, instytucji i 
prywatnych odbiorców - mówi Pano
ramie Piotr Sawicki.

Z miejsca, w którym powstanie 
stacja, jest niedaleko do ulicy 1 Maja. 
Przez rurociąg będą podłączane 
kolejno - Urząd Miejski, prawdo
podobnie Dom Dziecka, Centrum 
Rehabilitacji. Potem jest wyjście na 
ulicę Kolejową, przy której są bloki 
spółdzielcze.

- Kotłownia jest blisko bloków. To 
dlatego dobra lokalizacja, bo mamy 
bardzo krótkie odcinki do wyko
nania i można podłączyć instytucje 
oraz domy mieszkalne - ocenia bur

mistrz. Jakie będą oszczędności? Na 
opalanie olejem opałowym szkoły 
i hali sportowej przewidziano w 
budżecie szkoły około 260 tysięcy. - 
Wstępne rozmowy z potencjalnymi 
dostawcami gazu pozwalają szaco
wać koszty ogrzewania gazem na 
około 130 tysięcy - mówi Rafał No
wowiejski.

- Instalacja, która powstanie, jest 
całkowicie bezpieczna, uzyskała po
zwolenie na budowę w Starostwie, 
normy są wypełnione, a strefy za
grożenia są bardzo niewielkie. To 
jest zaledwie fragmencik placu, tak 
jak informowałem wtedy, kiedy ten 
temat był gorący. Nie chcemy zabrać 
całego boiska, tylko fragment placu. 
Po to, aby stację postawić w strate
gicznym miejscu - dodaje burmistrz.

Gazyfikacja to też atut gminy w 
rozmowach z potencjalnymi inwe
storami.

- W naszej ofercie będziemy mogli 
podawać, że na terenie Bierutowa 
mamy instalację gazu ziemnego. 
Oczywiście to spółka gazownictwa

Przejść suchą stopą
BIERUTÓW . To budżet na trudne czasy, ale burmistrz jest optymistą.

- Ten projekt jest szczególny, bo 
autorski. To mój pierwszy budżet, 
który - tak się składa - od razu trafił 
na trudne czasy - mówił burmistrz 
Piotr Saw icki na ostatniej w sta
rym roku sesji Rady Miejskiej w 
Bierutowie. To właśnie uchwale do
tyczącej budżetu na 2020 rok bieru
towscy radni poświęcili najwięcej 
uwagi. Przypomnijmy, że zadłu
żenie Bierutowa wynosi obecnie 27 
milionów złotych. g

- Wszyscy obserw ują alarm i
styczny ton informacji medialnych, 
że czekają nas spore podwyżki i 
spowolnienie wzrostu gospodar
czego. Nie mamy budżetu zrów
noważonego i trzeba będzie się z 
tym zmierzyć - ocenił gospodarz 
Bierutowa. - Dochody spadają, a 
wydatki, niestety, rosną. Przypo
mnę, że 2/3 naszych wydatków po
chłania oświata. Żeby gmina mogła 
funkcjonować, nie jest możliwe, 
aby uniknąć wydatków bieżących 
i trzeba będzie w sposób niezmier
nie racjonalny i przemyślany liczyć 
każdą wydaną złotówkę - dodał. 
Sawicki wspom niał o tzw. luce

oświatowej, związanej z maleją
cymi subwencjam i i większym 
zaangażowaniem środków samo
rządowych. Zauważył, że w 2019 
roku samorząd Bierutowa dopła
cał do oświaty ok. 4,5 miliona, a w 
przyszłym roku planowana kwota 
dopłat wyniesie 6,7 min. Mówił też 
o rządowym projekcie deregulacji 
płacy m inim alnej. - Samorządy 
będą musiały wypłacać najniżej za
rabiającym dodatkowe pieniądze i 
w skali całego budżetu gminy będą 
to spore kwoty - powiedział. Za
znaczył, że nie jest to budżet konty
nuacji, a budżet „czasów trudnych i 
niezwykłych, to budżet zadaniowy, 
bo mamy ambitne cele, a nie planu
jemy na wyrost".

- Będziemy analizować precyzyj
nie wszystkie wydatkowane środ
ki, zwłaszcza w oświacie. Naszych 
finansów musimy pilnować nie 
poprzez bolesne, radykalne cięcia, 
a przez optymalizację. Zamierzam 
wprowadzić regularne, miesięczne 
audyty wydatków. Już dziś myśli
my o dywersyfikacji zakupu ener
gii elektrycznej. Mimo czekających

nas ograniczeń me rezygnujemy z 
naszej strategicznej inwestycji czyli 
budowy przedszkola. Jestem dobrej 
myśli i wierzę, że ten trudny czas 
przejdziemy przysłowiową suchą 
stopą. Wierzę także w to, że to bę
dzie ostatni tak trudny budżet w 
całej rozpoczętej kadencji - podsu
mował Sawicki.

W dyskusji głos zabrał tylko rad
ny Józef Ławniczak. - Zdając sobie 
sprawę z naszej trudnej sytuacji fi
nansowej, nie dostrzegam w dzia
łaniach samorządu starań o po
zyskanie środków zewnętrznych. 
Owszem, jest kilka zam ierzeń 
drogowych, ale ich realizacja jest 
bardziej na poziomie życzeń i wąt
pliwej nadziei. Docierają do mnie 
sygnały, w których mieszkańcy 
wyrażają wątpliwość wobec budo
wy nowego przedszkola, skoro to 
obecne całkiem nieźle funkcjonuje. 
Mimo tych wszystkich wątpliwo
ści będę głosował za budżetem, bo 
wiele projektów przewidzianych 
na nowy rok jest odpowiedzią 
na oczekiwania mieszkańców - 
stwierdził senior bierutowskiego

Roboty ruszyły. Władza się cieszy

zdecyduje, czy postawi nową stację 
koło niego, czy będzie się to opłacać. 
Nie jesteśmy tak do końca pionierami 
w powiecie, bo w Boguszycach firma 
pana Kunaja ma podobną podstację.

Warto też spojrzeć na tę stację - ona 
jest ulokowana blisko budynków i 
żadnych emocji nie ma, bo jest bez
pieczna - konkluduje wiceburmistrz 
Nowowiejski. Grzegorz Huk

Józef Ławniczak 
samorządu. Burmistrz podzięko
wał mu za „konstruktywne uwa
gi", stwierdził, że nie jest prawdą, 
iż samorząd nie aplikuje o środki 
zewnętrzne, a ich pozyskanie wca
le nie jest oczywiste. - Co do przed
szkola, nasłuch ma pan jednostron
ny. Znamy ogromne potrzeby w 
tym względzie, a nie jest tajemni
cą, że obecny obiekt przy Kolejo
wej jest doraźnie i warunkowo do
puszczony na cele przedszkolne. 
Żeby gmina mogła się rozwijać, a

Piotr Sawicki
młodzi ludzie stąd nie wyjeżdżali, 
potrzebny jest nowoczesny obiekt 
na 10 - 12 oddziałów. Jesteśmy to 
winni mieszkańcom - stwierdził.

W głosowaniu 14, czyli wszy|j;y 
obecni, radnych poparło projekt 
budżetu.

- Dziękuję wszystkim za popar
cie budżetu i zaufanie. Wierzę, że 
wspólne przemyślane decyzje po
zwolą nam ten budżet zrealizować 
- podsumował Piotr Sawicki.

Grzegorz Huk

Przekazali ogień

Zarząd oraz Pracownicy Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej w Międzyborzu

światełko i obraz do gabinetu burmistrza 

BIERUTÓ W  •  Harcerze docho
wali tradycji.

Przed rozpoczęciem sesji Rady 
Miejskiej w Bierutowie w sali ob
rad pojawili się harcerze z Hufca 
ZHP Bierutów, którzy przynieśli 
symboliczne Betlejemskie Świateł
ko Pokoju.

Jak podkreślił komendant Hufca 
Ryszard Kłosowski, ogień symbo

lizuje cieprło i łagodzi obyczaje, a „w 
obecnych, zwariowanych czasagh 
tego ciepła i pokoju potrzebujemy 
szczególnie". Symboliczne lampki 
trafiły na ręce burmistrza Piotra 
Sawickiego oraz przewodniczącej 
Rady Ireny Wysockiej-Przybyłek.

Gospodarz Bierutowa do swojego 
gabinetu z rąk harcerzy otrzyWSł 

-też ręcznie malowany obraz.
(hag)

Z okazji świąt Sożego Narodzenia
wszystkim mieszkańcom 

*

Powiatu Oleśnickiego 

składamyźyczenia 

zdrowia, radości i spokoju 

oraz wszelkiej pomyślności 
1iŚ w Nowym Koku

li  II I - *
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Spór o halę Pierwszy
DZIADOWA KŁODA. Teoretycznie wszyscy chcą tego samego. Ale 2 |  11 5iCI
nie mogą dojść do porozumienia. ^  u ^ U

w  minioną środę podczas sesji 
Rady Gminy w Dziadowej Kło
dzie wójt R obert Fryt odczytał 
pism o skierow ane do Urzędu 
Gminy przez dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury Weronikę Gon- 
likz. Był to wniosek o przekazanie 
w trwały zarząd hali sportowo- 
-widowiskowej oraz kompleksu 
boisk sportowych „Orlik 2012".

„Moim podstawowym zamia
rem jest wzbogacenie oferty kul
turalnej i sportow ej w gm inie 
poprzez prow adzenie na hali 
stałych, różnorodnych zajęć spor
towych dla osób w każdym wie
ku oraz organizację widowisk, 
spektakli i koncertów -  napisała 
dyrektor. -  Zajęcia na kompleksie 
L-tisk Orlik 2012 będą natomiast 
an im o w an e  p rzez  d o św ia d 
czonych i w ykw alifikow anych 
animatorów. Wszystkie obiekty 
zwiększą swoją dostępność dla 
mieszkańców gminy. Inform u
ję jednocześnie, że prowadzone 
przez nas zajęcia nie będą w ża
den sposób zakłócać funkcjono
wania szkoły, a także nie będą 
ograniczać dostępności do wyżej 
wymienionych obiektów na po
trzeby nauczania" -  czytał wójt. 
Jak dodał, ta propozycja nie była 
dla niego zaskoczeniem, lecz wy
nikiem wcześniejszych rozmów z 
dyrektor GOK.

- Myślę, że po prawie rocznej 
pracy pani Weroniki widać, jak 
GOK wzbogacił swoją ofertę, jak 
obecnie funkcjonuje, więc wydaje 
nam się jak najbardziej zasadne 
przekazanie tej hali. Myślę, że za
pewni to też możliwość pozyski
wania różnego rodzaju środków 
zewnętrznych i przyjęcia tam oso
by, która naprawdę profesjonalnie 
by się tym obiektem zajęła, miała 
czas na to... - argumentował.

- Mój pomysł na gospodarowa
nie halą wziął się stąd, że bieżą
cy rok jednoznacznie pokazał, iż 
potrzeby gminy są dość duże, a 
gabaryty budynku GOK nie są 
współmierne z tymi potrzebami
-  dodała obecna na sesji dyrektor.
-  Największa sala mieści maksy
malnie 70 osób, a zainteresowanie 
organizowanymi tu wydarzenia
mi było dużo większe -  wyjaśnia- 
tći, Przekonywała radnych, że wła
śnie hala obok budynku szkoły 
świetnie nada się do organizacji 
tam przedstawień i koncertów.

- Dyrektor Zespołu Szkół Zdzi- 
.sław Bałwas otrzymał informację 
o tym pomyśle i odniósł się pozy
tywnie. Z tego, co pamiętam, byt 
nawet ucieszony, że wreszcie ta 
hala spadnie na barki kogoś inne
go -  mówił wójt. Wyjaśnił też, że 
ma już przygotowane dokumenty, 
które tylko czekają na podpis dy-

CODZIENNIE 
^  NOWE 
INFORMACJE

Zdzisław Bałwas

rektora, aby cała procedura prze
kazania zarządu nad halą mogła 
ruszyć.

Radny Grzegorz W ójcik wyra
ził jednak niezadowolenie, że sko
ro wójt wcześniej otrzymał pismo 
w tej sprawie, powinno ono zo
stać omówione już na poniedział
kowym wspólnym posiedzeniu 
komisji.

- Wtedy nie zabraliśm y tego 
pisma, ale chcieliśmy, aby w roz
mowie uczestniczył też dyrektor 
Zespołu Szkół, który jest dziś z 
nami -  tłumaczył wójt.

Radny Wójcik wyrażał też wąt
pliwość, kto będzie odpowiadał za 
sprzęt sportowy w hali, skoro za
rząd nad nią będzie miał GOK, a w 
godzinach lekcyjnych korzystać z 
niej będzie szkoła.

- Myślę, że zawrzemy z dyrekto
rem szkoły pewne porozumienie, 
które będzie jednoznacznie mówiło, 
kto w którym momencie odpowia
da za sprzęt -  odpowiedziała We
ronika Gontarz. -  Na hali na pew
no zatrudniony będzie pracownik 
odpowiedzialny za wszystko, co 
będzie się tam działo. Ja będę spra
wowała kontrolę -  zadeklarowała.

Niemniej, dyrektor Zdzisław  
Bałwas uważał, że sprawa jest jesz
cze niedopracowana. - To nie jest 
tak, że dzisiaj podejmą państwo 
decyzję i halę przekazujemy. Po
śpiech jest wskazany przy jedzeniu 
z jednej miski -  zaznaczył. -  Trzeba 
usiąść i wszystko dograć w szcze
gółach.

Wójt jednak przekonywał, że 
Zdzisław Bałwas powinien jeszcze 
tego dnia podpisać pismo o wyga
śnięciu środka trwałego, tj. hali, a 
potem gmina spokojnie przepro
wadzi wszystkie procedury. Jeszcze 
raz podkreślał, że zmiana zarządcy 
hali jest konieczna.

- Cieszę się, że teraz pani dyrek
tor będzie administrować tym bu
dynkiem, proszę tylko przygotować 
to prawnie, aby każdy wiedział, za 
co odpowiada. Ja nie podpiszę ni
czego, dopóki nie będzie wszystko 
przygotowane „od A do Z" -  za
strzegł dyrektor.

- Nie będziemy przygotowywali 
tego, co pan dyrektor sobie życzy, 
gdyż najpierw musimy przygo
tować w szystkie procedury do 
przejęcia hali i orlika przez panią 
dyrektor GOK, a dopiero dyrektor 
GOK będzie zajmowała się resztą-  
wyjaśniła wicewójt Irena Małecka.

Słysząc spór, radny Grzegorz 
Wójcik jeszcze raz wyraził żal, że 
wcześniej nie odbyło się poświę
cone temu zagadnieniu specjalne 
posiedzenie komisji.

Zbigniew N ow ak  
fo t . A utor

Radni analizowali projekt budżetu na 2020 rok

T W A R D O G Ó R A •  Burmistrz 
Paweł Czuliński nie miał proble
mu z akceptacją przez radnych 
projektu budżetu.

Na XVII sesję Rady Miejskiej w 
Twardogórze, która odbyła się 18 
grudnia, przygotowano świątecz
ny akcent. W sali obrad ustawio
no choinkę, którą wcześniej wraz 
przedszkolakam i z M iejskiego 
Przedszkola ubierali burm istrz 
Paweł Czuliński i przewodniczą
cy Rady Miejskiej Mieczysław Ko
walski.

Priorytetową sprawą dla samo
rządu było zatwierdzenie budżetu 
na 2020 rok. W formie prezentacji 
na ekranie omówił go gospodarz 
gminy. Zaplanowano dochody 
wysokości 69.455.726 zł, zaś wy
datki - 69.350.306 zł oraz nadwyż
kę 105.429 zł. Planow any dług 
gminy, który w roku 2018 wynosił 
19.152.345 zł, w roku 2020 ma wy
nosić 15.667.935 zł. Znacznie wzro
sną wydatki na edukację - w po
równaniu do roku 2019 o 2.230.592 
zł przy zm niejszonej subwencji 
oświatowej. W pozycji „gospodar
ka odpadami" zaplanowana kwo
ta wydatków na poziomie 6 min 
jest o 239,5 % wyższa niż w 2014 
roku.

Na wydatki składają się wydatki 
bieżące w wysokości 63.767.950 zł

i majątkowe - 5.582.356 zł. Wydat
ki inwestycyjne zaplanowano na 
kwotę 5.582.356 zł, a remontowe 
- 1.623.687 zł. Po raz pierwszy po
jawiła się pozycja „budżet obywa
telski" - w wysokości 100.000 zł.

Wśród wydatków są: rehabilita
cja - 200.000 zł, infrastruktura dro
gowa - 2.375.014 zł, pozostała infra
struktura (wodociągi, oświetlenie, 
place zabaw, boisko) - 420.000 zł, 
rozbudowa cmentarza - 150.000 
zł, e-Twardogóra - 3.330.815 zł (z 
czego ze środków gminy 489.223 
zł), SUW Grabowno Wielkie -  po
ręczenie dla ZGK 400.000 zł przy 
całkowitym nakładzie 2.601.000 zł. 
Skarbnik gminy Izabela Kłosow
ska odczytała pozytywną opinię 
Izby Obrachunkowej. Również 
przewodniczący Komisji Strategii 
i Rozwoju Przemysław Paprocki 
stwierdził, że projekty uchwał na 
posiedzeniu zostały pozytywnie 
zaopiniowane. Radna Lidia Sta
nisławska wspomniała o zgłasza
nej propozycji budowy windy w 
Ośrodku Zdrowia, co nie zostało 
ujęte w budżecie.

Na sesji obecnych było 13 rad
nych. Podczas głosow ania nie 
było na sali jednej radnej. Uchwałę 
przyjęto 12 głosami. Jest to pierw
szy budżet opracowany przez bur
mistrza Pawła Czulińskiego.

Andrzej G łow acz

Bank Spółdzielczy w Oleśnicy
Grupa BPS

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku 
pragniemy złożyć wszystkich naszym Klientom i Kontrahentom 

życzenia zdrowia, pomyślności, spokoju i optymizmu 
oraz sukcesćw w życiu osobistym i zawodowym.

Rada Nadzorcza, Zarząd 
i Pracownicy Banku Spółdzielczego w Oleśnicy

Grzegorz Wójcik

Robert Fryt

http://www.olesnica24.com
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Ligocianki w Pasażu
z okazji Świąt Bożego Narodzenia 

wszystkim Mieszkańcom naszej Gminy oraz ich Gos'ciom 
życzymy odpoczynku w gronie najbliższych - w ciepłej, 

rodzinnej atmosferze, w  zdrowiu, radości i spokoju.
Niech magia tych Świąt przyniesie nadzieją, 

która pozwoli dostrzec szansę na spełnienie marzeń 
i docenić twórczą rolę zgody i współpracy 

w budowaniu lepszej przyszłości.

P rze w o d n ic zą c y  Rady  M ie jsk ie j 
w  T w a rd o g ó rze

Mieczysław Kowalski

B u rm is trz  M ia s ta  i G m iny  
T w a rd o g ó ra

Paw eł Czuiiriski

Boże Narodzenie 2019

Będzie Aleja Niepodległości?
TW ARDOGÓRA •  Stowarzy
szenie Przyjaciół Jana Pawła II 
zgłosiło wniosek w sprawie na
zwy ulicy.

Na sesji Rady Miejskiej w Twar
dogórze zgłoszono różne w nio
ski. Sołtys Goli Wielkiej Wiesław 
Szymczykiewicz prosił o uwzględ
nienie w kolejnym budżecie dowo
żenia dzieci do szkoły w godzinach 
odpowiadających ich wiekowi. Za
uważył, że dziecko jadące do szkoły 
musi wstać około godziny 6. Zanim 
dojdzie do przystanku, jest godz. 7, 
a wraca około godziny 17.

Przewodniczący PZERiI Andrzej 
Szczep an iak  proponował, aby 
zbadać możliwość sfinansowania 
windy w twardogórskim Ośrodku 
Zdrowia w ramach Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Nie
pełnosprawnych. Odnosząc się do 
poszerzenia cmentarza w Twardo
górze, zadał pytanie, jaka byłaby 
możliwość ponownego otwarcia 
małych wiejskich cmentarzy. Nad
mienił, że członkowie Związku 
zgłaszają szkodliwy wpływ zakła
du przemysłowego na środowisko 
w centrum Twardogóry. Sołtys Gra- 
bowna Wielkiego Andrzej Bednar

ski zgłosił problem dwóch zapada
jących się przepustów. Od krawędzi 
jezdni zapadł się asfalt. Jest to droga 
łącząca Leśne Domy z Grabownem 
Wielkim.

Przewodniczący Rady Miejskiej 
M ieczysław  K ow alski poinfor
mował, że do biura Rady wpły
nął wniosek od Stowarzyszenia 
Przyjaciół Jana Pawła II, aby ulicę 
pomiędzy rondami Piłsudskiego i 
Niepodległości nazwać Aleją Nie
podległości. Przedstawił również 
prośbę teatru „Poza" o dofinanso
wanie oświetlenia scenicznego.

Andrzej Głowacz

Aktywne panie wróciły z nagrodą

LIGOTA POLSKA •  Koło Go
spodyń Wiejskich Ligocianki z 
Ligoty Polskiej wróciło z Wro
cławia z nagrodami.

K olo G osp o d y ń  W ie jsk ich  
L ig o cia n k i z L igoty  P olsk ie j 
uczestniczyło w Jarmarku Bożo
narodzeniowym 2019 w Pasażu 
Grunwaldzkim we Wrocławiu or
ganizowanym przez Urząd M ar-' 
szałkowski Województwa Dolno
śląskiego.

Celem konkursu było kulty
wowanie tradycji wykonywania 
ozdób bożon arod zen iow ych , 
umożliwienie przedstawienia wła
snej wizji, oraz tradycji świąt Bo
żego Narodzenia, integracji dzieci 
i młodzieży oraz mieszkańców 
obszarów wiejskich.

KGW L ig o cian k i w ykonało 
ozdobę bożonarodzeniową, któ

ra musiała być zgodna z regula
minem konkursu - praca techni
ką dowolną i materiał „natura" 
(drewno, sznurek, owoce suszo
ne).

Ligocianki podczas wydarzenia 
organizowanego w Pasażu Grun
waldzkim zaprezentowały stół 
wigilijny. Na prezentacji tradycyj
nych stołów KGW prezentowało 
„stół na słodko".

Po dokonaniu oceny prac przez 
jury okazało się, że Ligocianki 
zajęły III miejsce na najpiękniej
sza ozdobę bożonarodzeniową i 
otrzymały piękną nagrodę oraz 
dyplom od marszałka wojewódz
twa dolnośląskiego. Drugą nagro
dę oraz dyplom KGW otrzymało 
za ud ział w w ydarzeniu. Kół 
gospodyń było 26 z całego wo
jewództw, w tym jedno z gminy 
Oleśnica. (OAI)
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YliecL wî jątkowa atmoó^era tucL dni

n d zie ii óię \h J a m l \AJaózijm dil^l^im y

ótaiąc óie czaóem radoóci i rodzinneao cienia,
y  / /  • /  • • L L d  ^  j  iz^i^czi^mi  ̂ wóz^ótkim locelu niezapomniani^cn chw il przij więiUjni^m ólole
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Nieprzychylne siły
Kto i dlaczego nie pozwala wy
budować chodnika w Szczodro- 
wie?

W ubiegły poniedziałek na po
siedzeniu komisji Rady Miejskiej 
pracownicy merytoryczni Urzę
du Miasta i Gminy przedstawili 
do zatwierdzenia kilka uchwał 
dotyczących spraw finansowych. 
Jako pierwsza wystąpiła dyrektor 
CUW Monika Zobek-Dubicka „w 
sprawie określenia średniej ceny 
jednostki paliwa na rok szkolny 
2019/20". O co chodzi?

- Ta uchwała jest nowością, cze
goś takiego wcześniej nie mieliśmy

naszych aktach prawa miejsco
wego. Chodzi tu przede wszyst
kim o dowozy dzieci niepełno
sprawnych. Żeby gmina zawarła z 
rodzicami umowę na dowóz tych 
dzieci do szkół, trzeba ustalić m.in. 
średnią cenę paliwa na terenie 
gminy w danym roku szkolnym. 
Zebrałam dane ze wszystkich stacji 
paliw na terenie gminy -  wyjaśniła 
dyrektor i zaczęła podawać liczby. 
-  Kwota jest uzależniona również 
od tego, jakim samochodem dziec
ko jest dowożone, jakie ma zużycie 
paliwa i jak daleko jedzie. Będzie 
to bardzo korzystne dla rodziców, 
dla gminy nie... - wyjaśniła. Jak 
dodała, sprawa dotyczy jednak 
tylko sześciorga dzieci, dowozem 
pozostałych zajmuje się gmina. 
Czasem jednak rodzice decydują, 
że lepiej dla dziecka, jeśli to oni 
będą je wieźli.

Z kolei kierownik MOPS Anna 
Kapica mówiła o tym, że wzrośnie 
stawka godzinowa za usługi opie
kuńcze i specjalistyczne, a to dlate
go, że wzrosła kwota najniższego 
wynagrodzenia. Na koniec radni 
musieli jeszcze przełknąć wiado
mość, że odstąpiono od budowy 
chodnika w Szczodrowie.

- O ten chodnik walczymy już 
dwa lata i choć dociekam, dopilno
wuję, pracownicy Urzędu też się 
starają, nie udaje nam się tego zre
alizować -  martwił się radny Mie
czysław Troska. -  Dlaczego? Bo

Monika Zobek-Dubicka

Mieczysław Troska

gdzieś są siły nieprzychylne, które 
chyba tak tego nie dopilnowują. 
Nie wiadomo, czy w przyszłym 
roku uda się coś zrobić, jeśli dalej 
ktoś w Wodach Polskich będzie tak 
właśnie nie dopilnowywał. Ja boję 
się tam jechać, dyskutować, żeby 
później znowu nie było... Proszę 
jednak urzędników, aby zwiększyć 
presję na tę „górę", która jest odpo
wiedzialna za decyzję.

- Tej presji jest już dość dużo -  
zapewnił zastępca burmistrza Ar
tur Drzyzga. -  Pozwolenie wod- 
noprawne jest już procedowane 
praktycznie po raz trzeci i za każ
dym razem są prośby o uzupełnie
nie jakichś rzeczy, choć już dawno 
można było nas poinformować, że
byśmy to uzupełnili. A za każdym 
razem tam zmienia się pracownik. 
Już chyba druga osoba odchodzi 
czy przychodzi... - wyjaśniał. -  Nie 
wyobrażam sobie jednak, żebyśmy 
z początkiem roku tego zezwolenia 
nie dostali - podsumował.

Zbigniew Nowak

18 grudnia 2019 roku budynek Szkoły Podstawowej nr 2 im. Marii 
Konopnickiej w Sycowie obchodził swoje 60. urodziny. 18 grudnia 1959 
roku zakończono budowę i oddano obiekt do użytku społeczności 
lokalnej. Budowę sycowskiej „Dwójki” rozpoczęto w 1956 roku, a zgodę 
na jej powstanie wydano dwa lata wcześniej. A budowa wyglądała tak 
jak na zdjęciu... (o a i)

Kłopotliwy parking
Pozbawiony nadzoru teren stał 
się m iejscem  nielegalnych i 
szkodliwych praktyk.

P odczas p o n ied zia łkow eg o  
wspólnego posiedzenia komisji 
samorządowych w Sycowie kie
rownik Referatu Gospodarki Od
padami i Ochrony Środowiska 
Agnieszka Weszka przedstawiła 
radnym dwie zmiany w regula
minie utrzymania czystości. Po 
pierwsze, każdy z właścicieli nie
ruchomości ma obecnie obowią
zek prowadzić selektywną zbiórkę 
odpadów. Jak wyjaśniła, to jeden z 
efektów zaostrzających się odgór
nych przepisów, według których 
już 50% odpadów musi zostać 
poddanych recyklingowi (do tej 
pory 30%).

- Druga zm iana dotyczy czę
stotliw ości odbioru odpadów 
-  mówiła. -  Do tej pory m ogli
śmy różnicować odbiór odpadów 
zmieszanych i bioodpadów z po
działem na część miejską i wiejską 
oraz nieruchomości jedno- i wie
lorodzinne. Po zm ianie ustawy 
nie mamy już takiej możliwości. 
Ta częstotliw ość musi być taka 
sama w całej gminie. Nie może 
być rzadsza niż raz na 2 tygodnie 
z zabudowy jednorodzinnej i raz 
w tygodniu dla wielorodzinnej -  
wyjaśniła.

Radni rozum ieli konieczność 
tych zmian, ale mieli inne pytania.

M arek  M alin o w sk i zw rócił 
uwagę na kwestię kontenerów sto
jących przy cmentarzu oraz przy 
blokowiskach.

Agnieszka Weszka

- Kiedy one są poddawane jakiejś 
dezynfekcji? W tej uchwale nic o 
tym nie ma napisane, nie wiadomo 
też, jak zobowiązać kogoś do tego.

- Paragraf 8 mówi, że właściciele 
nieruchomości, na której znajdu
ją się pojemniki, mają obowiązek 
utrzymywać je w odpowiednim 
stanie przez dezynfekcję 2 razy do 
roku -  odpowiedziała kierownik 
referatu.

- Tak, pojemniki, ale co z dużymi 
kontenerami? Przyjeżdża ciężarów
ka i zawartość jest przesypywana. 
Od 3 lat nie widziałem, żeby były 
czymś zalewane albo oddawane do 
mycia. Z samych śmieciarek czuć 
fetor, kapie z nich na ulicę tak, że 
potem nie można przejść. Kto za to 
odpowiada?

- Firma, która odbiera odpady, 
jest odpowiedzialna za utrzymanie 
należytego stanu technicznego tych 
rzeczy -  wyjaśniła kierownik.

- W uchwale jest napisane, że od
pady zmieszane są w pojemnikach 
koloru czarnego lub ocynkowa
nych. Ale „komunalka" sprzeda
wała pojemniki na te odpady w in

nych kolorach -  zauważył Marian 
Lempert.

- Wystarczy, że na pojemniku 
będzie oznaczenie, jaki rodzaj od
padów zawiera -  zapewniła kie
rownik.

- Uchwała mówi, że naprawy po
jazdów samochodowych mogą od
bywać się na terenie nieruchomości, 
pod warunkiem że nie są uciążliwe 
dla sąsiednich nieruchomości, a po
wstające odpady będą gromadzone 
w sposób umożliwiający ich usu
nięcie w sposób zgodny z przepisa
mi -  cytowała Marzena Guder. -  W 
tym kontekście chciałabym zapytać 
o parking przy drodze na Strado- 
mię, gdzie, jak wszyscy wiedzą, 
notorycznie odbywa się wymiana 
oleju, leżą pojemniki po nim, a za
nieczyszczenia przedostają się do 
wód gruntowych. Czy możemy 
wyegzekwować od właściciela tej 
nieruchomości jej zabezpieczenie, 
aby nie można było tam wjeżdżać i 
dokonywać takich praktyk?

- Ale to jest parking powiatowy -  
zauważył Marian Lempert.

- Tak, cały ten „cypel" między 
starą „ósemką" a wjazdem nad 
zalew należy do Starostwa Powia
towego, ale to nie oni ten parking 
stworzyli, wybudowano go dawniej 
-  uściślił zastępca burmistrza Artur 
Drzyzga. -  Dwukrotnie zwracałem 
się do nich w sprawie uniemożli
wienia wjazdu tam, ale nie otrzy
maliśmy informacji zwrotnej. Tam 
zresztą już ktoś kiedyś odciął palni
kiem metalową szynę zagradzającą 
wjazd.

Zbigniew Nowak

Zapomniana linia 181
Czy członkostwo w nowym sto
warzyszeniu da szanse na przy
wrócenie pociągów do Sycowa?

W poniedziałek na posiedzenie 
komisji samorządowej w Sycowie 
przybył Dariusz Stasiak, członek 
zarządu stowarzyszenia Rzeczpo
spolita Samorządna i zarazem rad
ny Sejmiku Wojewódzkiego. Przed
stawił założenia stowarzyszenia, 
które reprezentuje. - Działa ono od 
2018 r. i zrzesza jednostki samorzą
du terytorialnego wszystkich szcze
bli - poinformował.

- Mam nadzieję, że jeśli dołączą 
państwo do nas, szybko przynie
sie to pozytywne owoce również 
i dlatego, że bliższa współpraca 
między samorządami pozwoli roz
wiązać problemy, które wcześniej 
nawarstwiały się i były nie do roz
wiązania -  zachęcał. Radni przy
chylnie odnieśli się do pomysłu 
członkostwa Gminy Syców w tym 
stowarzyszeniu, ale dopytywali, 
czy dzięki temu mogliby liczyć np. 
na wykorzystanie linii kolejowej 181 
Oleśnica-Wieluń biegnącej nieopo
dal ich miasta.

- To rzecz istotna - zaznaczył 
radny Mariusz Kramarz. - Przej
mują państwo, jako samorząd dol
nośląski, linie zapomniane przez 
Boga i ludzi, zarośnięte przez wie
loletnie nieużywanie, a my mamy 
tę linię uruchomioną, bo ponad 
rok temu pojawił się tam ruch to
warowy. - Ale w październiku

znów została zlikwidowana - wtrą
cił Jacek Prus.

- Nakłady poniesione przez PKP 
na remont tej linii były dość znacz
ne -  zauważył burmistrz, wspomi
nając wycinkę drzew i prace przy 
nasypach.

- Na pewno, jeśli państwo po
strzegają to jako istotne z punktu 
widzenia rozwoju Sycowa, dostęp
ności komunikacyjnej, podejmiemy 
ten temat - obiecał Dariusz Stasiak. 
- Wydaje mi się, że pozostawienie 
bez linii kolejowej 17-tysięcznej 
społeczności, która ma możliwość 
korzystania z niej, tylko organiza

cyjnie do tej pory nie udało się tego 
zrobić, byłoby grzechem i wobec tej 
społeczności, i historii. Część linii 
kolejowych jest wymieniona w pla
nach budowy Centralnego Portu 
Komunikacyjnego, a tak naprawdę 
ten CPK to dzisiaj jest bardziej hasło, 
pod którym w dużej mierze udaje 
nam się również wpisywać właśnie 
inwestycje dotyczące niektórych z 
tych linii -  wyjaśnił. Dodał jednak, 
że sprawa jest skomplikowana, po
nieważ zależy od rozmów samorzą
du województwa z Ministerstwem 
Infrastruktury.

Zbigniew N ow ak
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Szybko pływali

w  wodzie czują się jak rybki

Oleśnickie sztafety tuż za po
dium, a trzy medale do Oleśnicy 
pływacy przywieźli za starty in
dywidualne.

W SP46 we Wrocławiu odbył się 
Finał Strefy Wrocławskiej Igrzysk 
Dzieci (klasy III- VI) w pływaniu 
indywidualnym i drużynowym.

Zawody rozpoczęły się od wyści
gów sztafetowych 6 x 25 m. Zna
komicie popłynęły sztafety z SP6 
dziewcząt i SP4 chłopców, zajmując 4. 
miejsce oraz dziewczęta i chłopcy z 
SP 7, którzy dopłynęli na 5. miejscu. 
Nasze reprezentacje uplasowały się 
tuż za sportowymi szkołami pły
wackimi ze stolicy Dolnego Śląska.

Dziewczęta z SP4 ukończyły swój 
wyścig na 7. pozycji.

Indywidualnie medale zdobyły: 
Julia Izydorczyk SP6 - 2. miejsce 50 
m stylem dowolnym - 31.20; Alicja 
Szw abińska SP7- 2. miejsce 50 m 
stylem grzbietowym - 36.09; Lena 
Chodorowska SP6 - 2. miejsce 50 m 
stylem grzbietowym - 36.13

Tuż za podium uplasowali się: 
Julia Oleś SP6 - 4. m iejsce 50 m 
stylem klasycznym - 42.99; Wiktor 
Moczulski SP6 -  4. miejsce 50 m 
stylem klasycznym - 52.95; Hanna 
Braciszewicz SP4 -  5. miejsce 50 m 
stylem klasycznym - 46.07; Amelia 
Błach SP6 - 5. miejsce 25 m stylem

motylkowym - 16.25; Wiktor Saje- 
wicz SP4 -  5. miejsce 25 m stylem 
motylkowym -18.90.

Na co dzień większość dzieci tre
nuje p4y wanie w oleśnickich klubach 
MKP Atol i Torpeda Oleśnica.

Reprezentacje SP4: dziewczęta
- Klara Bąk, Małgorzata Sowińska, 
Hanna Zelinka, Katarzyna Zelin- 
ka, Weronika Mokrzycka, Hanna 
Braciszewicz (7. miejsce); chłopcy
- Jan Majewski, Bartosz Wańczura, 
Wiktor Sajewicz, Gabriel Mularczyk, 
Jan Sowiński, Marcel Cybulski (4. 
miejsce). Opiekun drużyn -  Marta 
Kowalska.

Reprezentacje SP6: dziewczę
ta - Lena Chodorowska, Zuzanna 
Pabjan, Aleksandra Janik, Amelia 
Błach, Julia Oleś, Julia Izydorczyk 
(4. miejsce); chłopcy - Michał Ku- 
śmierczyk, Tomasz Bełza, Wiktor 
Moczulski, Bartłomiej Fąfara, Jakub 
Szczepaniak (NK). Opiekunem dru
żyn była Benita Salik.

Reprezentacje SP7: dziewczęta
- Karolina Terka, Kinga Wzorek, 
Oliwia Teresińska, Kinga Świątek, 
Alicja Tomalik, Alicja Szwabińska (5. 
miejsce); chłopcy - Maciej Witczak, 
Michał Balicki, Gracjan Krzak, Da
wid Kutek, Jakub Wożniak, Krystian 
Rostek (5. miejsce). Opiekun drużyn 
był Waldemar Michalec.

(ws)

Kolejny sukces Daniela Kowal
skiego, wychowanka Atola Ole
śnica.

Daniel Kowalski z Oleśnicy w 
Zimowych Mistrzostwach Polski 
juniorów do lat 16 zdobył srebrny 
medal w sztafetowym wyścigu 4 
X  stylem zmiennym. Wychowanek 
MKP Atol Oleśnica płynął w ze
spole TP Zielona Góra. Uległa ona 
tylko sztafecie ze stolicy- G8 Bielany 
Warszawa. Indywidualnie na swoim 
koronnym dystansie 200 m stylem 
grzbietowym Daniel popłynął w
finale B i zajął w nim drugie miejsce, grebro smakowało!

(ror)

Dąb ma plan
Dąb Dobroszyce zna Już swój 
plan przygotowań do rundy re
wanżowej.

Piłkarze Dębu Dobroszyce są już 
po pierwszym treningu, a także po 
omówieniu założeń nałożonych przez 
nowego trenera Jarosław Koska. Do 
treningów zespół powróci 7 stycznia.

SPARINGI
1.02 Start Namysłów (IV liga)
15.02 Burza Godzieszowa (A Klasa)
22.02 Klub Sportowy Łozina (A Klasa)

Zimowe medale Torpedy

29.02 K.S Dobroszów - Januszkowice 
(Lider B klasy)
07.03 MKS 1946 Olimpia Kowary (A 
Klasa)
15.03 GAP Ślęza(B klasa)

Na początku marca zawodnicy 
udadzą się na krótkie zgrupowanie 
do Karpacza. Tam bedą mieli okazję 
zmierzyć się z zespołem Olimpii Ko
wary, która jeszcze nie tak dawno, bo 
3 lata temu, występowała w III lidze.

Przed każdym sparingiem klub 
będzie informowało godzinie, a także 
miejscu rozgrywanego spotkania.

(is)

Z Zimowych Mistrzostw Polski 
Torpeda przywiozła cztery me
dale, które zdobyły Adela Pi
skorska i Adrianna Szwabińska.

W Lublinie odbyły sie Zimowe 
Mistrzostwa Polski zawodników 
urodzonych w 2003 roku. Klub 
Torpeda Oleśnica przywiózł z nich 
cztery medale.

Pierw szy w yw alczyła Adela 
Piskorska, która na 200 m stylem 
grzbietowym finiszowała na drugim 
miejscu i zdobyła srebrny medal. Za
wodniczka Torpedy w drugim dniu 
Mistrzostw w finałowym wyścigu 
na 50 m stylem grzbietowym zajęła 
trzecie miejsce i odebrała brązowy 
medal. A w ostatnim dniu zawodów 
Adela potwierdziła, że od czterech 
jest czołową grzbiecistką w Polsce 
na każdym dystansie i w finale na 
100 m stylem grzbietowym zdobyła 
po świetnym wyścigu swój trzeci na 
tej imprezie, a drugi srebrny, medal 
Mistrzostw Polski.

Adrianna Szwabińska najpierw 
zajęła 4. miejsce na dystansie 50 m 
stylem dowolnym oraz 7. na 200 m

Trener Wojciech Zawadzki i jego „torpedy"

stylem dowolnym. Trzecia szansa 
medalowa pojawiła się w ostatnim 
dniu Mistrzostw na dystansie 100 m 
stylem dowolnym. W popołudnio
wym finale Ada nie zmarnowała 
okazji i po bardzo ciekawym wy
ścigu dopłynęła trzecia, zdobywając 
swój pierwszy, a dla Torpedy czwarty 
medal Zimowych Mistrzostw Polski.

- Wielkie podziękowania dla osób 
współtworzących Torpedę i gratulacje 
dla autorów sukcesu z Lublina. Mimo 
pewnych zmian, nowych sytuacji, 
w których się znaleźliśmy, udałcf 
się utrzymać poziom i pozostać w 
czołówce najszybszych pływaków i 
najlepszych klubów w Polsce - mówi 
trener Marcin Zawadzki. (ds)

Mistrzynie z Twardogóry

Domian
dominuje
Kolejny sukces mieszkańca Gra- 
bowna Małego.

Michał Domian został złotym me
dalistą Pucharu Europy w formule 
UFR fuli contact kategorii wagowej 
- 86 kg w kickboxingu.

Turniej Mazovia Cup International, 
w którym uczestniczył, od ponad 
dekady jest największym międzyna
rodowym turniejem sztuk walki w 
Polsce organizowanym przez Polską 
Federaqę Kickboxingu. W tym roku 
zawody miały rangę Pucharu Europy 
federacji UFR, WTKA, AFSO, WKSF, 
ICO. (ds)

Trampkarze Pogoni Oleśnica, podopieczni trenera Grzegorza Grafa, 
pracują na treningach crossfit w siłowni Fun Fit II Oleśnica. Główny 
nacisk położony jest na zwiększenie siły oraz wytrzymałości. Oprócz 
tego regularnie szlifują swoją formę biegową na oleśnickich stawach.

(ws)

Michał Domian kolekcjonuje trofea

CODZIENNIE  ̂
^NOWE INFORMACJE

W c d k a r s k o - Z o o l o g k z n Y

T r a m p k a r z e  w  r y t m i #

Dziewczęta grały o ty tu ł mi- t 
strzyń powiatu w siatkówce.

W hali sportowo -widowiskowej 1 
GOSiR-u w Twardogórze odbyły 
się Mistrzostwa Powiatu w Piłce 
Siatkowej Dziewcząt.

WYNIKI
1. SP nr 2 Twardogóra
2. SP nr 2 Syców
3. Zespół Szkół Dziadowa Kłoda
4. SP nr 4 Oleśnica i
5. SP Ligota Polska . i

(is )

S z t a f e t o w y  w i c e m i s t r z

http://www.olesnica24.com
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Firmy porządkowe 
Stanisław Garbicz
ul. Mickiewicza 4B 
56-400 Oleśnica 
Tel.: 71 314 94 79 607 042 116 605 418 611 

w  zw iązku  z trw a ją c ą  reorgan izacją , 
przyjm ą do pracy od 0 1 .01 .2 020  r. p ra
cow ników  na stanow isko  gospodarz  

dom ów  m ieszkalnych i te ren ó w  
przyleg łych . P raca d la kob iet 

i m ężczyzn , rów nież z o rzeczen iem  
o n iepełnospraw ności.
Miejsce pracy; Oleśnica 

Rodzaj umowy: umowa o pracę.

Firma tap icerska w  Twardogórze ZATRUDNI
■ TAPICER - 5 osób ■ KRAWCOWA - 3 osoby
■ WYKLE JACZ - 4 osoby
■ KIEROWCA - 2 osoby, prawo jazdy kat. C
■ PRACOWNIK GOSPODARCZY - 2 osoby
■ OSOBA DO DZIAŁU ZBYTU (do pozyskiwania 

klientów) -1 osoba
Bardzo dobre warunki wynagrodzenia do uzgodnienia, 

umowa o pracę.
Tel. 661-476-393, 661-607-839.

Z n a s z  j ę z y k  n i e m i e c k i ?  
S z u k a s z  p r a c y  j a k o  

o p i e k u n k a  o s ó b  s t a r s z y c h ?
Wyjazdy na umowę 

Opieka koordynatora na miejscu
Biuro czynne pn-pt. godz. 9-16 

ul. Lwowska 2 3 ,1 p.
(wejście naprzeciwko przedszkola) 

Tel. 690-967-999

NARZĘDZIOWNIA ZATRUDNI 
■ T o k a rz a  ■ F re z e ra  

I Operatora maszyn konwencjonalnych 
Możliwość zatrudnienia na pół etatu. 

Mile widziany emeryt. Praca w Oleśnicy. 
Warunki pracy do uzgodnienia.

Tel. 606 930 757

PRACA
■ Zatrudnię przy naprawie 
palet. Tel. 501-717-357.
■ Firma tapicerska w Twardo
górze pilnie zatrudni: TAPICER 
- 2 osoby, KIEROWCA - 2 oso
by, prawo jazdy kat. C, KRAW
COWA - 3 osoby, OSOBA DO 
POZYSKIWANIA KLIENTÓW  
(do pozyskiwania klientów) - 5 
osób, WYKLEJACZ - 4 osoby, 
PRACOWNIK GOSPODARCZY - 
2 osoby. Bardzo dobre warunki 
wynagrodzenia do uzgodnienia, 
umowa o pracę. Tel. 661-476-393, 
661-607-839.
■ Pilnie zatrudnię kobietę do zbioru 
jaj, Paczków k. Bierutowa. Tel. 607- 
700-096.

s r i ł ł L

T e i .  7 1  3 9 9  9 6  8 ^

S P R Z E D A M
■ Pralki, lodówki, zmywarki z Nie
miec - 220 zł/szt. Tel. 790-883-249.
■ Sprzedam lub wynajmę tablicę 
reklamową przy ruchliwej trasie 
Oleśnica - Spalice. Tel. 606-874- 
272.
■ Sprzedam drewno opałowe. 
Tel. 501-717-357.
■ Sprzedam tanio dwa duże skó
rzane fotele gabinetowe, kolor 
oliwkowy. Tel. 601-785-163.
■ Sprzedam nowy telewizor 
Thompson HD 32 cale, 500 zł. Tel. 
510-190-722.

K U P IE
■ Kupię książki, płyty. Dojazd, go
tówka 509-675-586, 508-245-450.

U S Ł U G I
■ Remonty mieszkań, domów, 
malowanie, gładzie, panele, re- 
gipsy. Tel. 603-795-542.
■ Naprawa pralek Waldemar Pla
neta, ul. Chopina 7. Tel. 314-49-33, 
0-601-78-86-87.

■ Okna PCV, żaluzje. RATY. Wy
konujemy posadzki z mixokreta. 
Oleśnica, ul. Wrocławska 30B. Tel. 
71/314-95-49,606-874-272.
■ Pranie dywanów, kanap, aut. Tel. 
535-679-346.

W ESELA 18-TKI
komunie, przyjęcia, noclegi. 

Kryształowy Dwór 
Tel. 602-459-919

■ ELEKTRYK. Tel. 537-393-225.
■ Elektroinstalacje, Tel. 691-522-
006.

F I N A N S E
■ Biuro Rachunkowe „Dekret”. 
Oleśnica, ul. Wiśniowa 5. Dla no
wych firm 1. miesiąc gratis. Tel. 
605-418-580.

SYLWESTER 
Tel. 602-459-919

■ Nowoczesne instalacje grzew
cze, gazowe i wodno-kanalizacyj
ne, montaż i serwis kolektorów 
słonecznych renomowanych 
firm. Klimatyzacja i wentylacja 
oraz roboty ziemne. Tel. 604- 
406-519.___________________

[wywFmizS

Tel. 71 788 91 50
■ Awaryjne otwieranie samocho
dów i mieszkań. Tel. 601-76-12-82.

Przyjęcia pożegnalne

STYPY
Tel. 602-459-919.

TU RYSTYKA
■ Centrum Międzynarodowych 
Przewozów Autokarowych, wy
jazdy codziennie z Oleśnicy, Sy
cowa, Wrocławia. BILETY LOT
NICZE, PROMOWE-zniżki do 90 
%. OPAL-Rzemieślnicza 10, tel. 
71-398-14-06, Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki). Tel. 71-399-93-22. Re
zerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Egzotyka-przedsprzedaż 2019. 
Rabat do 1000 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki), Tel.71-399-93-22. Re
zerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Wyspy Zielonego Przylądka 3700 
zł. OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS,w Galerii, przy postoju 
taksówek). Tel. 71-398-14-06,Kiliń
skiego 4, (koło Biedronki). Tel.71- 
399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Lato 2019, 40% zniżki,parking 
za 1 zł, zaliczka 10%, dziecko 690 
pin. OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS w Galerii, przy po
stoju taksówek). Tel. 71 398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), te l.. 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl
■ Codziennie last minutę - tydzień 
999 zł, wszystko w cenie, OPAL 
Oleśnica, Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS,w Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71-398-14-06,Kilińskiego

4 (koło Biedronki), Tel.71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Gruzja 1999 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki). Tel. 71-399-93-22. Re
zerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Rejs po Karaibach - Barbados, 
Dominikana, Martynika, Saint Lucia 
4463 zł wszystko w cenie OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS, w Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel.71 398-14-06, Kilińskiego 
4 (koło Biedronki), tel.71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Pielgrzymka do Ziemi Świętej 
1999 zł, bilety wstępu w cenie. 
OPAL Oleśnica, tel. 71-398-14-06, 
71-399-93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Albania, Chorwacja, Czarnogóra 
12 dni z Oleśnicy, 1659 zł. OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS, w Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71 398-14-06, Kilińskiego 
4 (koło Biedronki), tel. 71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olenica.pl.
■ Bułgaria-wszystko w cenie, 7 dni, 
886 zł. OPAL Oleśnica Rzemieślni
cza 10 (obok PKS w Galerii, przy po
stoju taksówek). Tel. 71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.olesnica.pl.

M IE S Z K A N IA

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują 

1 zł/słowo
■ Sprzedam mieszkanie 64 m̂ , 2 
pokoje, działka 14 arów, Strzałkowa 
15/4. Tel. 505-640-240.
■ Sprzedam mieszkanie 45 m ,̂ 
w Bierutowie, 105.000 zł. Tel. 697- 
788-894.
■ Sprzedam apartament 91 nY, III 
p., ul. Otwarta 2E, Im^ - 5.100 zł, 4 
pokoje (w tym salon z kominkiem) 
+ aneks kuchenny, 2 balkony, 2 
łazienki, 2 piwnice, klimatyzacja, 
bardzo wysoki, więcej informacji 
www.otodom.pl, tel. 691-409-106, 
608-085-002.

WYNAJMĘ
■ Do wynajęcia 2-pokojowe, 50 m̂ , 
w Oleśnicy. Tel 791-460-196.

przy ul. Przyjaźni w Oleśnicy 
na działce 611 m̂ , po generalnym 
remoncie w środku, podzielony 
na 2 mieszkania ze wspólnym 
wejściem, z możliwością połą
czenia w 1. Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam dom w zabudowie 
szeregowej 175,9 m=, działkę 
430m^ Oleśnica, Reymonta 22c. 
Tel 601-155-187.

DZIAŁKI BUDOW LANE
■ Kupię działkę budowlaną w Ole
śnicy. Tel. 603-848-915,
■ Sprzedam działkę budowlaną 
w Oleśnicy przy ul. Przyjaźni/ 
Krzywoustego o pow. 1008 m“. 
Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam działkę budowlaną, 
20 arów uzbrojoną, Białe Błoto. 
Cena 85.000 zł. Tel. 506-023- 
066.
■ Sprzedam 3 hektary gruntu pod 
zabudowę przemysłową w Smar- 
dzowie (koto CPN). Tel. 71-315-20- 
66, 603-491-286.

m Kupię garaż lub miejsce par
kingowe w Oleśnicy. Tel. 601- 
194-752.
■ Sprzedam garaż w Oleśnicy, ul. 
Gliniana. Tel. 510-105-422.

R O L N IC Z E
■ Sprzedaż młodych kur niosek. 
Ferma Drobiu Kolonia Strzelce. Tel. 
601-934-459.
■ Sprzedam marchew, buraczki 
odpadowe. Nieciszów 52. Tel. 695- 
374-563.
■ Sprzedam 4 hektary gruntów rol
nych w Smardzowie (koto CPN). Tel. 
71-315-20-66, 603-491-286.

D O M Y
I Sprzedam dom o pow. ok. 130

■ Chcesz mieć czworonożnego 
przyjaciela? Zaadoptuj jednego z 
bezdomnych psów lub kotów wyła
panych z terenu powiatu oleśnickie
go na zlecenie Urzędu Miasta. Tel. 
71-798-21-90.

L E K A R S K I E
■ ZBIGNIEW OLEJNIK specjalista 
chirurg ortopeda-traumatolog, Ole
śnica, ul. Krzywoustego 3c, wtorek 
i czwartek 16-18, Twardogóra, ul. 
Krzywoustego 2, piątek 9-11. Reje
stracja tel. 71-398-60-23.
■ Maria Tarnawska - pediatra, neo- 
natolog, poniedziałek, czwartek 17- 
19. Ul. Ceglana 1b. Tel. 314-99-55,

wĘjgieloharwnif druk. offsetowif 
pro/ekPu do druku

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godziny! Kasy fiskalne on-linel 

Oleśnica, ul. Kopernika 10 G (teren byłego POM-u).
Tel.602-771-432,71-399-39-53,W 00dŁ8-16.

www.oxylion.pl

superszybki

INTERNET 
w Oleśnicy

od37M
71 715 68 78

- uprawnienia 
SEP,
palaczy CO,

- szkolenia 
bhp
- kursy 

operatorów 
wózków 
widłowych

Tel. 507-823-846

N O W A  S I E D Z I B A  1 
Oleśnica, | 

ul. Rzemieślnicza ]
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• papier - aluminium anodowe
- skóra - szkło
- guma - pleksi i
-drewno - laminaty grawerskie |
-długopisy - oraz wiele innych |
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w
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drukarnia wik mmm ®
Ligota W ielka 16a tel.071 398 86 00

V I  - A Y l  k ?

K O M P U T E R O W Y

eGfi0(fel(IlS0JQ£^^

ZD JĘ C IA  NATYCHM IASTO W E
• Z D J Ę C I A  D O  D O W O D Ó W , 

P A S Z P O R T Ó W , L E G I T Y M A C J I
• Z D J Ę C I A  W E S E L N E
• Z D J Ę C I A  O K A Z J O N A L N E

SUPER JAKOŚĆ, SUPER CENA  
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

http://www.olesnica24.com
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olenica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.otodom.pl
http://www.oxylion.pl
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DOKTOR

R E J E S T R A O A  -  71 3 1 4  3 1 1 1  
P N - P T  9 : 0 0 - 1 8 : 0 0

dt n med Aiidtzei Janeczko 
USO-CHIRURGIA-ZABIEGI

lek med Jacek Kowolski 
ORTOPEDIA - TRAUMATaOGIA

lek.med Zbigniew Pussak 
CHIRURGIA-ZABIEGI

lek med Kolarzyno Joneczko-Pussok 
USG - MfOrCYNA RODZINNA

lek med. tukosz Janeczko 
USG - BIOPSJE

NFZ, LUXMED - bezpłatnie  
oraz w izyty prywatne  

Dermatolog bez kolejki
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089. 
h ip o k ra te s -o le s n u c a .p f,

MEDYCYNA RODZINNA 
ULTRASON06RAFIA 

BIOPSJE CIEN K OIGEOWE 
TRAUMATOLOGIA 

ORTOPEDIA 
CHIRURGIA

OLEŚNICA, ul. Łękowa 15

601-459-308.
■ G A B IN E T  STO M A TO LO 
GICZNY - lekarz dentysta Grzegorz 
Masternak. Oleśnica, ul. Żytnia 28. 
Tel. 503-155-095.
■ KATARZYNA HORNUNG - le
karz chorób wewnętrznych, spe
cjalista reumatolog przyjmuje w 
poniedziałki i czwartki od 16 do 18 
przy ulicy Wschodniej 7. Tel. 314- 
43-53.
■ Lek. med. Andrzej Banaszak - 
specjalista ginekolog-położnik, 
wtorki - piątki od godz. 16; USG 
- poniedziałki 16-17. Centrum 
Medyczne Qmed. Oleśnica, ul. 
Krzywoustego 2 a. Tel. 71-396-21- 
70,602-131-992.
■ UROLOG - lek. Stanisław Pawlak, 
konsultacje, USG we wtorki i czwart
ki od godz. 17. Centrum Medyczne 
Daszyńskiego, Oleśnica, ul. Daszyń
skiego 2 A, tel. 71-396-21-70, kom.

K AR D IO -D EN TAL
SPECJALISTYCZNA STOMATOLOGIA 

I KARDIOLOGIA
PEŁNA D IA G N O STYKA  

K A RD IO LO G IC ZNO -N A C ZYN IO W A  
• ORTODONTA
• CHIRURG STO M A TO LO G IC ZN Y na N iF Z
• PR O TETYK A  na

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 56e/5 
Tel. 888-148-930, www.kardio-dental.com.pl

603-953-465.
■ Lek. med. TADEUSZ MA- 
CIEJCZYK - prywatny gabinet 
internistyczny, wizyty domowe. 
Oleśnica, ul. Kopernika 12. Tel. 
506-213-536.

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 
Specjalista chirurg-onkolog

- pełna diagnostyka gruczołu 
p iersiowego, USG  piersi, biopsje, 
zabiegi operacyjne

- USG  tarczycy, węzłów  chłonnych, 
ś linan ianek.jęder-b iopsje

-badan ie  znam ion 
barwnikowych - derm atoskopia

- konsultacje onkolog iczne 
i ogólnoch irugiczne

Q-Med Oleśnica ul. Daszyńskiego zA
Środy godz. 16 -18 . Rej tel. 71/396-21-70

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz 

przyjm uje  
w  poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-314^7-01, 0-603-740-985

GABINET UROLOCICZNO- 
-CHIRURCICZNY 

lek. med. Tomasz Piskozub
U S C  ' 5-3 0 -18.30

soboty 10.00 -13.00

Oleśnica Bystre, ul. W rzosowa 2. 
Rejestracja: 71-75-75-21° ,  5° °  22 28 28, 

www.urologolesnica.pl 

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia WAMED) 

czwartki 15:30-17:30

M I L K -  tow a
rzysk i kocu r w 
w ie ku  dw óch  
la t. Ś w ie tn ie  
dogaduje s ię  z 
innym i kotami. 
Posiada aktual
ne szczepienia, 
wykastrowany.

PIPI, BELLA, KA
PRYS- rodzeństwo w 
wieku około czterech 
miesięcy. Maluchy są  
bardzo ciekawe świa
ta. Lub ią  w szędz ie  
wsadzać swoje różowe 
noski. Zdrowe, wzoro
wo korzystają z kuwety.

DEMON-wspaniały dzie
sięcioletni senior. W ięk
szość życia spędził na łań
cuchu. Dziś jest gotowy na 
.nowe życie". Odrobaczony 
i zaszczepiony. Wykryto 
u niego niedoczynność 
tarczycy, przez co musi 
przyjmować leki.

CHOPIN- bar
dzo inteligentny, 
wierny i oddany 
p ie s .  C h o p in  
będzie idealnym 
towarzyszem dla 
samotnej osoby 
bądź max dwu
osobowej rodziny.

K O D I -  k o c u r e k w C O C O L I N O -  
wieku czterech mie- ro zb ry k a n y  s z e -  
sięcy. Gdy Kodi trafił ściomiesięczny kot. 
do fundacji był nieuf- Ulubionym zajęciem 
ny i wycofany. D ziś Cocolino jest figlo- 
kociak nie boi się kon- wanie i spędzan ie 
taktu z  człowiekiem, c z a s u  z lu d źm i. 
Zdrowy, zaszczepio- P os iada  ak tua lną 
ny, odrobaczony. książeczkę zdrowia.

KONTAKT W SPRAWIE ADOPCJI: 531-111-336, 517-076-620

P O M O C
D R O G O W A
Tal. 601-936-766.

AUTO-MOTO
MERCEDES
■ A-klasa, W169, 1,5 PB, 
2005, granatowy metalik, 
bogate wyposażenie, za
dbany, 12.000 zł. Tel. 692- 
653-169.

OGŁOŚ SIĘ NA 

CAŁY POWIAT!

Oleśnica, ul. 3 Maja 22/11

o l e s n i c a t a m
C O D ZIE N N IE

NOWE
INFO RM ACJE

Ukazuje się od 
29 marca 1990 
r. II nagroda w 
III Konkursie  
dla Prasy Lo

kalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśni
cy 1998, nagroda w IV Konkursie dla 
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Ogłoszenia przyjmuje Biuro 
Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 
4B. Czynne od poniedziałku do 

piątku
_______ wąodz. 10-13.15-17._______

URZĘDOWE  
ZŁOMOWANIE POJAZDÓW

- w ystaw iam y za ś w ia d c ze n ia  do w yd z ia łó w  
kom unikac ji o raz firm  u bezp ieczen io w ych  
przy odbiorze pojazdu ^

- za każdy pojazd płacimy gotówką
- pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATIS

Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy.
Tel. 601-725-681, 726-202-020.

D IA G N O S T Y ^^ O M P U T E R O W A
M E C H A N IK A ^

- ‘̂ ^^GEOM ETRIA K O ^
- ^E LEKTROM ECH ANIK  A e

Oleśrucliiul^l ^  r 
pon.^ 123°

Tel. T l/m ^ 2 3  15

NAPRAWY GŁOW NEI BIEŻĄCE 
DIAGNOSTYKA KOMPUTEROWA 
SERWIS KLIMATYZACJI 

1  WYMIANA PŁYNÓW lO L U U

tel. 794 959147

50-231 Wrocław, ul. Słowiańska 8,
-:l tel.71372 73 59 -  ^

„ e-mail: biuro@wtr.pl www.wtr.pl

Biuro Podróży Wratislavia Travel
Ł  .- i * ' .  . *  ' k s . *Jp: zaprasza na pielgrzymki, t  
wycieczki lotnicze i autokarowe
■ PIELGRZYMKA LOTNICZA DO FATIMY ^ 5 *  
__j^wytotemzWrocław®^^ ^

■ PIELGRZYMKA LOTNICZA DO ZIEMI ŚW IĘTE^
■ z wylotem z W ro c ła w i^ ^ ^ ^ ^ l^ =  ,

■ WYCIECZKA t e ^ C Z A  io R D A N IA -IZ F u S S  
Z wylotem Z Wrocławia^

■ WYCIECZKA LOTNICZA SYCYLIA 
" z^wylotem z.Wrocławia .

■ PIELGRZYMKA AUTOKAROWA NA U K R A IN p  
bMDW, Żółkiew, Stanisławów, ;
Kamieniec Podolski. Tarnopol, Chocim

Nowtj właściciel zaprasza

# S p a l i c e .  
K a s z t a n o w a  l a

(zr» WTufI i n d f ‘ r«>

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

http://www.olesnica24.com
http://www.kardio-dental.com.pl
http://www.urologolesnica.pl
http://www.olesnica24.com
mailto:biuro@wtr.pl
http://www.wtr.pl
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szafka serwisowa 
YATO YT-55307 
185 części

castorama
p U P U J  ONLINE f  

RÓWNIEŻ W  
WOLNE NIEDZIELE;

feCastorama.pl

0  Castoram a W rocław Korona
1 51-421 Wrocław, ul. Krzywoustego 126A

tel.: 71 32 08100, fax: 7132 08 200 
 ̂ Sklep czynny w godzinach:
* Pon-sob: 6:30 - 21:00, Nd: 9:00 - 20:00*

‘ Tjptk. w niwłiM. h o m fw .. Z iipranim , da M fo g o  M«pu intefMtoiTCge 24/7

http://www.olesnica24.com

